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Pirmo pieredzi saskar
smē ar bitēm Maigonis 
Emars ieguvis trīs gadu 
vecumā Zūrās, kad vec
tēvs Andrejs pēc darba 
dravā iedrošinājis dūco
šos kukainīšus izpiņķerēt 
no viņa bārdas. Apgal
vojot, ka labam cilvē
kam tie nav  bīstami un 
par pierādījumu vienu  spārnoto  strīpvēderi  pat 
paņēmis mutē. Pēc brītiņa bitīte sveika un vesela 
no mēles starp vectēva pavērtajām lūpām izlidojusi 
kā no stropa skrejas. Par laimi, toreiz mazajā galvā 
pieticis prāta nemēģināt  vectēva triku atkārtot vai 
pat pārspēt... 

 

Pavasaris šogad nāk lēnām un nesteidzīgi – brīžiem šķiet, ka ziema ir atvadījusies, bet tad atkal uznāk kāds 
sniegputenis un termometra stabiņš nolaižas zem nulles. Un tomēr – pavasaris tuvojas. Atgriežas gājputni, 
tek kļavu sulas, bet dobēs jau izspraukušās sniegpulkstenītes. Šis ir laiks, kad arvien vairāk ventspilnieku 
sanāk kopā īpašā pasākumā – sniegpulksenīšu stādīšanas talkā. Šoreiz tā notiks svētdien, 17. martā.

Ventspilnieku pavasara sniegpulkstenīšu prieks

S 
niergpulkstenītes ar saviem baltajiem ziedu zvani
ņiem pirmās iezvana pavasari, un varbūt tieši tādēļ 
ventpilniekiem šī dārzu mākslas  uzņēmuma SIA 
“Galantus” sāktā tradīcija vairāku gadu laikā kļu
vusi tik tuva. Turklāst sniegpulkstenīšu stādīšanas 

talkas rezultāts dod prieku ne vien mums pašiem, ventspil
niekiem, bet arī pilsētas viesiem. Laikam neatrast vēl kādu 
pilsētu Latvijā, kuras parkos un skvēros pavasaros tik krāšņi 
uzzied sniegpulkstenītes. 

Sniegpulkstenīšu stādīšanas talka mūsu pilsētā aizsākās 
2014. gadā, un kļuvusi ļoti iemīļota ventspilnieku vidū. Tā ir 
simboliska pavasara sagaidīšana, kura vēsta, ka garā ziema jau 
aiz muguras, un teju, teju jau sāksies vasaras prieki. 

Līdzīgi kā iepriekšējā gadā, arī šopavasar ventspilnieki pul
cēsies Dzirnavu laukumā, līdzi ņemot ne tikai savus ģimenes 
locekļus vien. Izrādās, ik gadu arvien vairāk mūsu pilsētas iedzī
votāju piedalīties sniegpulkstenīšu talkā aicina arī savus radi
niekus vai draugus no tuvākiem un attālākiem rajoniem. Jauka 
tradīcija, it īpaši, ja līdzi tiek ņemtas savām rokām izaudzētas 
sniegpulkstenītes. Ja tādu nav, nav ko satraukties, jo viss talkai 
nepieciešamais inventārs tiks nodrošināts uz vietas talkas laikā.

Pirmajos divos gados ventspilnieki čakli stādīja sniegpulkste
nītes Reņķa dārzā, kurš divu gadu laikā tika papildināts ar teju 
2000 sniegpulkstenīšu stādu ceriem. Pirms diviem gadiem 
simtiem pilsētas iedzīvotāju piedalījās unikālā Ginesa pasau
les rekorda uzstādīšanas akcijā un stādīja sniegpulktenītes 

Sarkanmuižas pļavā. Par godu Latvijas valsts Simtgadei 1293 
ventspilnieki sešās minūtēs un 28,44 sekundēs iestādīja 7756 
sīpolpuķu cerus. Pērn sniegpulkstenītes stādījām Dzirnavu lau
kumā. Laiks talkot arī šogad! 

G 
arā mūža piere
dze Maigonim 
tagad droši 
vien ļautu 
nodemonstrēt 

kaut ko vēl ekstrēmāku, 
bet pirms pāris gadiem 
viņš cieti nolēmis: aktīvo 
dravošanu pārtraukt, bet 
mūža vākumu   gandrīz 
visu savu bitenieka inven
tāru un darbarīkus, starp 
kuriem ir gan paša izgud
rotie un izgatavotie, gan 
izcili senatnes retumi un 
mūsdienu modernumi, 
nodot Ventspils muzejam. 
Ziedot, tā teikt, nākotnei 
 lai uz tiem skatās un 
iepazīst, par tiem dzird 
un brīnās jaunie, varbūt 
kāds izlems mācīties seno 
amatu un tajā strādāt. Jo 
īsts medus un īstens bite
nieks ir mūžīgas vērtības.

Savukārt pieredzēju
šajiem kolēģiem, muzeju 
apmeklējot, būs ko atce

rēties un salīdzināt, vērtē 
Maigonis. Piebilstot, ka uz 
to gan būs vēl nedaudz 
jāpagaida – Piejūras brīvda
bas muzejā plānoti vērienī
gi celtniecības un rekons
trukcijas darbi, pēc kuriem 
Emara kolekcijai tiks ierā
dīta pienācīga vieta, daļa 
stropu būs apskatāmi tieši 
dabā un darbībā. 

NO BITĒM AIZIET  
NAV IESPĒJAMS

Vectēva paraugde
monstrējumi Zūru pagasta 
“Vilkastu”māju zēnam pali
kuši prātā visam mūžam 
un vēlāk veduši pie seci
nājuma, ka bites nav tikai 
saldā medus vācējas; tās 
strādā dārzos un tīrumos 
kultūraugu apputeksnēša
nā, bet visiem cilvēkiem 
dažādā veidā var palīdzēt 
veselības saglabāšanā un 
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Vairāk nekā tikai veiksmīgi iesākto 2019. gadu daudz-
sološi turpina biedrībā “Baltijas Asociācija – Transports 
un loģistika” (BATL) ietilpstošais uzņēmums AS “Balti-
jas Ekspresis”. Pēc rekordražīgā janvāra, februārī izde-
vies vēl nedaudz vairāk palielināt kopējo pa dzelzceļu 
pārvadāto kravu apjomu Ventspils ostas virzienā, bet 
gada kopējo pārvadāto kravu apgrozījumu sasniedzot 
jau 1,55 mlj. tonnu. Divos mēnešos izdevies pārvadāt 
vairāk nekā 1/5 daļu no kopējā pērn sasniegtām 8,05 
mlj. tonnām.

“Baltijas Ekspresis”  
divos mēnešos 
pārvadā 1,5 reižu 
vairāk nekā pērn

P 
agājušo gadu 
“Baltijas Ekspresis” 
noslēdza ar jaunu 
kravu pārvadāju
mu rekordu – 8,05 

mlj. tonnas, turklāt pagā
jušā gada laikā apgrozīju
mu ar mērķtiecīgu darbu 
saspringtajā kravu pārvadā
jumu nozarē izdevās palieli
nāt teju par miljonu tonnu: 
2017. gadu uzņēmums 
noslēdza ar tobrīd rekordlie
lo 7,12 mlj. tonu apjomu. Šis 
gads sācies vēl ražīgāk. Jau 
janvārā pārvadātais kravu 
apjoms sasniedza 771,5 
tūkst. tonnu, kas salīdzinā
jumā ar pagājušā gada jan
vārī pārvesto kravu apjomu 
ir pieaugums par 64% (pērn 
bija 470 tūkst. tonnu). Lai 
arī februāris ir īsais mēnesis 
ar tikai 28 dienām, tā laikā 
dzelzceļa kravu pārvadāju
mu apjoms Ventspils ostas 
virzienā vēl lielāks – 779 
tūkst. tonnu attiecībā pret 
530 tūkst. tonnām pērn.

Kopējais apgrozījums 
ir sasniedzis jau 1,55 mlj. 
tonnu, kas ir par 1,5 reizēm 

vairāk nekā pērnā gada pir
majos divos mēnešos. Citus 
gadus bija jāstrādā vairāki 
mēneši, lai būtu šāda apgro
zījuma tuvumā. Tiesa, izņē
mums ir 2017. gads, kad 
gada sākumā lielā sala dēļ 
bija vērojams tā dēvētais 
akmeņogļu bums un Latvijas 
ostas bija pilnas ar ogļu 
kravām. Tad arī “Baltijas 
Ekspresim” gada pirmajos 
trīs mēnešos ik mēnesi pār
vadāja vairāk nekā 1 mlj. 
tonnu, taču pēc tam bija 
straujš kritums.

Kopš 2010. gada pieticīgā
kais apjoma ziņā bijis 2014. 
gads, kad gada bilance bija 
vien 2,04 mlj. tonnu. Taču 
kopš tā laika ir izdevies kāpt 
uz augšu un iegūt arvien 
lielāku ietekmi šaurajā un 
ar ļoti asu konkurenci rak
sturīgajā kravu pārvadājumu 
pa dzelzceļu jomā: 6,11 mlj. 
tonnu 2015. gadā, 4,66 mlj. 
tonnu 2016. gadā, bet pēdē
jo divu gadu laikā jau piemi
nētie 7,12 mlj. un 8,05 mlj. 

Sāpīgie jautājumi Latvijā un biežie solījumi rast pa-
pildu finansējumu pensionāriem dominējuši valsts 
politikā ilgus gadus. Tāpat arī «smagie» temati par 
bērnu namiem un ģimenes apgādi bērniem ar inva-
liditāti nepaliek ievērojami «vieglāki». Kādēļ sociālā 
nevienlīdzība Latvijā ir kā «nedzīstoša brūce»? Par 
šiem jautājumiem, par augsti kvalificētu darbinie-
ku trūkumu un ko darīt, «ja Latvijai naudas ir tik, 
cik ir», stāsta jaunā labklājības ministre Ramona 
Petraviča.

Labklājības ministre 
Ramona Petraviča: 
«Jāiegulda cilvēkā, 
nevis betonā»

V 
iena no jau
nās labklājī
bas ministres 
prioritātēm ir 
veicināt adop

ciju Latvijā, tāpat veicināt, 
lai bērnunami būtu pēc 
iespējas pietuvināti ģime
niskiem apstākļiem. Kā 
Petraviča stāsta, Latvijā 
jau ir izveidojusies adop
tētāju rinda uz bērniem, 
problēma ir – teju visi 
vēlas bērnus vecumā no 
trim līdz pieciem gadiem, 
turklāt pārsvarā meitenī
tes. «Vissmagāk iet bēr
niem ar invaliditāti, tos 
tomēr adopcijai izvēlās 
retāk,» norāda ministre.

Kā vienu no iemesliem 
tam, ka ir tik daudz bērnu 
ar invaliditāti, kas gaida 
rindā uz adopciju, minis
tre min zemos pabalstus. 
«Vecāki nespēj atteikties 
no darba, jo šiem bērniem 
ir nepieciešama 24 stundu 
klātbūtne. Tomēr situācijā, 
kad bērns tiek ielikts bēr
nunamā, tas valstij iznāk 
dārgāk – viena šāda bērna 

aprūpe sociālās aprūpes 
centrā izmaksā apmēram 
800 eiro mēnesī,» atzīmē 
ministre.

Ja bērnam Latvijā ir sma
gas pakāpes invaliditā
te, ģimene saņem 106,72 
eiro piemaksu pie ģime
nes valsts pabalsta, kā arī 
īpašas kopšanas pabalstu 
213,43 eiro mēnesī.

Ministre stāsta, ka šī 
gada labklājības jomas 
prioritātēm ir atvēlē
ti tikai 8,6 miljoni eiro, 
un viņa ir paredzēju
si 2,7 miljonus eiro no 
tiem novirzīt kopšanas 
pabalsta palielinājumam 
bērniem ar invaliditāti. 
Proti, 213 eiro pabalsta 
vietā šogad varētu būt 
313 eiro pabalsts.

Pēc ministrijas apkopo
tajiem datiem, adoptē
tāji šobrīd vajadzīgi 621 
bērnam, no kuriem 405 
bērni ir vecāki par desmit 
gadiem bet 160 bērniem ir 
piešķirta invaliditāte.
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Mašīna uz iesma
Kuldīgas ielā kāda “Audi” automašīna 
ietriekusies ceļmalas barjerā tik virtuo
zi, ka barjeras stienis izdūries cauri auto 
salonam. Par laimi, vadītāja blakus sēdeklī 
neviena nav bijis.

Kaitējumu atlīdzinās
Kāda ventspilniece pieprasījusi no valsts 
3,1 miljonu eiro lielu kompensāciju par 
likumsargu prettiesisku rīcību. Viņa saņems 
10 tūkstošus eiro.

Bērnus vilina 
automašīnās
Jau ceturto reizi nepazīstami cilvēki skolas 
bērniem piedāvājuši konfektes un piedāvā
juši aizvest viņus mājās ar auto. Potenciālie 
ļaundari tiek meklēti.

Lībieša jubileja
Astoņdesmito dzimšanas dienu nosvinē
jis leģendārā lībiešu ķēniņa mazdēls Ēriks 
Kāpbergs.

Organizēja konferenci
Tehnikumā notika starptautiska konferen
ce par aktualitātēm enerģētikas nozarē. 
Ventspils Tehnikums to organizēja, pildot 
projekta partnera saistības, konferencē pie
dalījās piecas Latvijas un Lietuvas izglītības 
iestādes.

Sākusies ērģeļu montāža
Mūzikas vidusskolas un koncertzā
les “Latvija” lielajā zālē sākusies ērģeļu 
montāža. To veic gan vācu, gan vietējie 
speciālisti.

Uzstādīts spogulis
Klausot iedzīvotāju ierosinājumam, 
Celtnieku un Talsu ielas krustojumā uzstā
dīts sfērisks spogulis. Tas ir izturīgs pret 
ultravioleto starojumu un triecieniem.

Izspiedēji uzdarbojas
Kriminālvajāšanas uzsākšanai nodots pro
cess par izspiešanu organizētā grupā. No 
diviem vīriešiem izspiedēji pieprasījuši 10 
tūkstošus eiro.

Meklē devīzi
Pašvaldība aicina iedzīvotājus izteikt iero
sinājumus 19. starptautiskā ziedu paklāju 
festivāla devīzei. Festivāls šogad notiks no 
1. līdz 4. augustam.

Prezentācija Vācijā
Tūrisma informācijas centrs Latvijas 
Investīciju un attīstības aģentūras stendā 
Vācijā prezentēja mūsu pilsētas un novada 
tūrisma pakalpojumus starptautiskajā tūris
ma izstādē “ITB Berlin2019”.

Koka auto sacensības
Trīs Jaunrades nama automodeļu pulciņa 
audzēkņi iekļuvuši labāko astotniekā koka 
automodeļu sacensībās Talsos. 

Nakts patversme joprojām 
pieprasīta
Tā kā šī ziema bijusi ļoti silta, nakts pat
versme nav bijusi atvērta visu diennakti. 
Tomēr pieprasījums pēc naktsmājām nav 
mazinājies.

Uzstādīs žalūzijas
Tiek izvērtēta iespēja poliklīnikas ēkas 
logus aprīkot ar žalūzijām, lai novērstu 
telpu sakaršanu vasaras siltajās dienās.

Labākais lasītājs
Centra sākumskolas 5. klases skolēns 
Roberts Dzelme uzvarējis Skaļās lasīšanas 
sacensību Ventspils reģionālajā finālā, kas 
notika Pārventas bibliotēkā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Un nav nekā jauna šai pasaulē
Šie viedie vārdi tiek piedēvēti gudrajam un viedajam Zāla-
manam. Kā jau ikreiz, kad kaut ko kaut kam ir jāpiedēvē, 
jo, kas zina, varbūt nebūt ne Zālamans, bet kāds cits tikpat 
vieds un tikpat dzīvesgudrs tieši šādi izsaucies, kad nācies 
raksturot absurdu situāciju kontekstā ar cilvēku rīcību... Tieši 
šis ironiskais teiciens ir īsti vietā, lai to lietotu atkal: pagāju-
šajā nedēļā ar soda prasījumu t.s. “Lemberga krimināllietā” 
klajā nāca valsts apsūdzētājs. Prokurors amata pienākumos 
krietni ierobežotajam mūsu pilsētas īstenajam vadītājam 
pieprasījis astoņus gadus cietumā un mantas konfiskāciju 
piedevām...

B 
et ne jau tas ir fakts, kas atbilst viedā Zālamana izsau
cienam. “Un nav nekā jauna šai pasaulē...” Tieši to gri
bas izsaukties, vērtējot dažādu, teiksim diplomātiski, 
sabiedrības slāņu reakciju uz šo notikumu. Vispirms jau 
pats apsūdzētais ar kolēģiem uz kopējā apsūdzēto sola, 

protams, norādījuši, ka neko nesaprot – par ko gan šīs vajāša
nas... Skaidra lieta, ka pie vainas ir vispasaules sorosītu sazvēres
tība, amerikāņu imperiālisti, vietējie kolaboracionisti un svešzem
ju intriganti, kas uzpērk visus, visur un visaugstākajos līmeņos... 
Tieši tikpat prognozējams ir mūžam nemirstīgais Lemberga fanu 
pulciņš, kas pilsētas atstādinātajam mēram paklausīgajos medi
jos un visiem brīvajā internetā nerimstas žēloties par “sistēmas 
samaltajiem”, bet visādā ziņā nevainīgajiem apsūdzētajiem...

Patiesībā šī prognozējamā reakcija ir veselas filozofiskas disertāci
jas vērta tēma. Piemēram, Venecuēlas sociālistu prezidents novedis 
savu valsti līdz tādam nabadzības līmenim, par kādu mūsu visna
badzīgākie ļaudis par ļaunākajos murgos nevarētu iedomāties, paš
māju galvaspilsētas boss Ušakovs ierauts grandioza apmēra korup
cijas skandālos, mūspuses neformāli formālais līderis savukārt ne 
tikai ierauts, bet jau apsūdzēts dažnedažādos amata noziegumos. 
Un – re, kā... Noteikts fanu un atbalstītāju pulks gatavi doties ielās, 
lai aizstāvētu šos “nepatiesi apvainotos”... Jo neba nu Maduro tālajā 
Venecuēlā tikai uz armijas durkļiem notur varu, viņam ir gana daudz 
un gana kareivīgi atbalstītāji. Neba nu mērs Ušakovs katram atbal
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stītāju piketētājam personīgi “iešķiebis” rokās pa piecītim vai kāda 
stingrāka dzēriena blašķītei. Neba nu mūsējais vadonis katram un 
katrai savai uzticamajai fanei personīgi salabojis tekošo ūdenskrānu 
vai palielinājis neapliekamo minimumu...

Tātad iemesli šādai fanātiskai “fanošanai” ir gluži citi. Un, nenolie
dzami, šāda tipa “diktatoriski” vai varas alkstoši līderi savas auditori
jas vājās vietas prot uztaustīt... Un tad līdz fanātismam vairs nav tālu. 
Pats galvenais, ka izdodas atrast kādu ārēju (vēlams) ienaidnieku, 
bet ja tāda nav pa rokai, tad “sist” pa visas sabiedrības sāpīgajiem 
punktiem. Tālais dienvidamerikānis atradis vispasaules imperiālistus, 
kas žņaudz viņa valsti. Ušakovs lielpilsētā pie Daugavas itin veiksmī
gi izmanto nacionālo kārti (sak, mani sit tāpēc, ka es krievs, nevis 
tāpēc, ka trolejbusu miljoni kaut kur izsaimniekoti...). Bet ko šobrīd 
liek priekšā Ventspils vara? Jā, patiešām – ko?

Un te nu laikam var sekot labā ziņa: par pilsētas mārketinga mil
joniem “uzbūvētais” Rietumkrasta pārticīgās galvaspilsētas tēls šķo
bās pa visām šuvēm. Tāpēc šis laikam vairs nebūtu arguments. Arī 
“deputātu kvotas” un “gali” ministrijās, kas nodrošināja stabilu, mil
jonos mērāmu papildu naudas pieplūdumu pilsētai Ventas grīvā, 
šķiet aizgājuši nebūtībā. Un, raugi, pat fanātiskajā fanu pūlī paliek 
vairs tikai visfanātiskākie. Tie, kurus nepārliecinās nekādi racionāli 
argumenti. Un tie, kuriem vienalga, jo par kaut ko taču jābalso... Kā 
vienmēr šādās situācijās – tie, kuriem vienalga, pārsvarā vadās pēc 
vienkārša principa: nu, labi, šitie ir blēži un krāpnieki, tas taču visiem 
zināms. Bet kas to zina, kādi būs tie jaunie, tāpēc balsošu vien par 
tiem pašiem. Tāpat taču nav starpības...

Un nav nekā jauna šai pasaulē... Viedie Zālamana vai vēl kāda 
austrumu gudrā vārdi būtu citējami arī citā sakarā. Vienmēr šādās 
situācijās nāk tas brīdis, kad fanātisms un beznosacījumu pakaļskrie
šana beidzas. Jo nāk jauni cilvēki, nāk jauni argumenti un jauns ska
tījums uz notiekošo. Agrāk vai vēlāk, bet tas noteikti notiek. Tad 
nelīdz pat daudzie miljoni, kas sapelnīti, pakāpjoties uz fanātiķu pūlī
ša pleciem. Jautājums ir tikai par kritisko masu. Pagājušajās vēlēša
nās Ventspilī kritiskā masa vēl nebija sasniegta. Kā būs tagad?  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

tonnu. Pavērojot kravu apjoma diagrammu 
ilgtermiņā, redzam, ka tā kļūst arvien līdze
nāka, kas liecina par stabilitāti ilgtermiņa 

“Baltijas Ekspresis” divos mēnešos  
pārvadā 1,5 reižu vairāk nekā pērn

sadarbības partneru piesaistē un pakalpoju
mu sniegšanā. Kā liels pluss ir tas, ka kopš 
pagājušā gada pavasara “Baltijas Ekspresis” 
panāca monopolstāvokļa izbeigšanu no “LDz 
Cargo” puses, un paši var veikt vagonu 

padošanas operācijas Ventspils dzelzceļa 
mezglā: ja aprīlī vēl Ventspils ostas termi
nāliem tika padoti tikai 22 vilcienu sastāvi 
ar kopējo vagonu skaitu 1273, tad decembrī 
jau tika padoti 14 289 vagoni. 

Šī gada pirmajos divos mēnešos Ventspils ostā pārkrauto kravu apgrozījums ir ar iepriecinošu procentuālo atzīmi attiecībā pret 
pagājušo gadu – pārkrauts kopumā 4,348 mlj. tonnu kravu, tā turpinot ievērojamu apgrozījuma kāpumu, kas šobrīd sasniedzis 
40,7%, liecina Ventspils brīvsotas pārvaldes publiskotie dati.

Gada sākums joprojām ļoti iepriecinošs

L 
ielākais apjoms vērojams lejamkra
vu segmentā, kur februārī pārkrauts 
kopumā 1,163 mlj. tonnu, turklāt 
jāņem vērā fakts, ka tik liels apjoms 
viena mēneša laikā nav pārkrauts 

kopš 2017. gada aprīļa (1,188 mlj. tonnas) 
tas ir ievērojami vairāk nekā pirms mēne
ša, kad pārkrāva 0,721 mlj. tonnu. Kopumā 
divos mēnešos pārkrauts 1,884 miljoni 
lejamkravu, kas gan ir nieka tiesu mazāk 
nekā pirms gada. 

Salīdzinājumā ar janvāri, februārī sama
zinājies beramkravu apjoms – 914 tūkst. 
tonnu, kas ir par 210 tūkst. tonnām mazāk 
nekā pirms mēneša. Tomēr pirmajos divos 
mēnešos pārkrautie 2,04 mlj. tonnu beram
kravu ir 2,8 reizes vairāk nekā līdzīgā laika 
periodā pērn, kad divu mēnešu laikā pār
krāva vien 734 tūkst. tonnu. Ar 2017. gadu 
gan nevar sacensties, kad janvārī un febru
ārī kopumā Ventspils ostā pārkrāva 1,552 
mlj. tonnas. 

Nedaudz samazinājies ģenerālkravu 
apjoms – februārī pārkrauts 200 tūkst. tonnu. 
Šogad kopumā apjoms ir 424 tūkst. tonnu 
un tas ir par 2,1% mazāk nekā pērn, tomēr 
kopumā apjoms ir salīdzinoši līdzīgs pēdējo 
trīs gadu laikā.

Kopumā februārī pārkrauto kravu apjoms 

Ventspils ostas termināļos sasniedza 2,277 
mlj. tonnas un bija par 41,2% vairāk nekā 
pagājušā gada februārī.

Pagājušajā mēnesī Ventspils ostā apkalpo
ti 93 sauskravas kuģi un 43 tankkuģi. Šogad 
kopumā ostā apkalpoti 278 kuģi.

Pagājušajā gadā kopumā Ventspils ostā 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

kopējais pākrauto kravu apjoms nedaudz 
pārsniedza 20 mlj. tonnu atzīmi. Ostas vadī
ba cer, ka arī šogad izdosies noturēt līdzšinējo 
apgrozījuma apmēru.

Latvijas lielo ostu vidū līdere ir Rīgas osta, 
kurā šī gada sākumā pārkrautas 5,557 mlj. 
tonnas, kas ir pieaugums par 1,4%.  
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Par to, kā veicināt šo bērnu nonākšanu 
ģimenēs, Petraviča stāsta: «Pašlaik strādā
jam pie pilotprojekta, kurā izveidoti dzīvok
ļi, kuros varēs dzīvot «jaunie vecāki» ar šiem 
bērniem. Dzīvokļi būtu aprīkoti ar visu nepie
ciešamo bērniem, kam piešķirta invaliditāte, 
un gadījumā, ja netiek atrasta viņiem ģime
ne, tie varētu tur palikt uz dzīvošanu, bet 
tas viss vēl ir pilotprojekta stadijā,» atzīmē 
ministre.

Lai uzlabotu situāciju ar adopciju, ministre 
plāno ieviest jaunu atbalsta veidu adoptē
tājiem – bērna adopcijas pabalstu par katru 
adoptēto bērnu, kurš līdz tam bijis ārpusģi
menes aprūpē. Plānotais pabalsta apmērs ir 
minimālo uzturlīdzekļu apmērā jeb 107,50 
eiro mēnesī par bērnu līdz sešiem gadiem 
un 129 eiro mēnesī par bērnu no septiņiem 
līdz 18 gadiem. 

«JĀIEGULDA CILVĒKĀ, 
NEVIS BETONĀ»

Latvijā nabadzības riskam pakļauti ļoti 
daudz cilvēku. Garantētais ienākuma iztikas 
līmenis pašlaik ir noteikts 53 eiro, tikmēr trū
cīgas ģimenes (personas) un maznodrošinā
to statusā tie ir 128 eiro. «Šie cipari nav pār
skatīti kopš 2008.gada, ja neskaita, ka 2018.
gadā par pāris eiro tika koriģēts garantētais 
minimālais ienākums. Šīs summas netiek arī 
indeksētas.» 

«Jāpiebilst, ka pašvaldības var piešķirt 
papildu ienākumus trūcīgajiem. Tie var 
sa sniegt līdz pat 400 eiro, bet tas jau ir atka
rīgs no katras pašvaldības,» saka Petraviča.

Petraviča stāsta, ka Labklājības ministrija 
jau ir izstrādājusi minimālā ienākuma piln
veidošanas plānu – no 2019. gada līdz 2021.

Labklājības ministre Ramona Petraviča: «Jāiegulda cilvēkā, nevis betonā.»
gadam – mazināt nabadzību un mazināt 
sociālo nevienlīdzību. Galvenais plāna mēr
ķis ir paaugstināt minimālās pensijas, mainīt 
aprēķinu bāzi – no 64 eiro uz 94 eiro, tāpat 
arī palielināt sociālo pabalstu minimumu līdz 
94 eiro.

«Mana prioritāte vienmēr bijis cilvēks – 
nauda ir jāiegulda cilvēkā, nevis betonā. 
Ministrija apzinās, ka tie ir finansiāli ļoti ietil
pīgi procesi un, tā kā šī gada budžets ir, tā 
teikt, «tehniskais budžets», šajā budžetā 
teju nekādām jaunām prioritātēm līdzek
ļu nav. Tāpēc šis plāns palielināt pensijas 
tiek pārcelts uz nākamo gadu – 2020.gadu. 
Minimālo pabalstu sistēmas pilnveide ir prio
ritāte numur viens nākamā gada plānos.»

Petraviča atgādina, ka fiskālā telpa ir iero
bežota un visas partijas ir parakstījušās par 
to, lai nepārkāptu finansiālo ierobežotības 
telpu. «Šogad, lai mainītu pensiju sistēmu, 
būtu bijis nepieciešami apmēram 19,6 mil
joni. 2020.gadā vajadzēs nedaudz vairāk.»

Pie 2020.gada budžeta Saeima sāks strā
dāt aprīlī. «Tad būs jācīnās, lai tiktu celtas vis
maz minimālās pensijas un sociālo pabalstu 
minimums. Tad pēc gada, kad mēs kā valdī
ba būsim savu uzdevumu izpildījuši, varēsim 
runāt ar pašvaldībām, lai tās arī celtu garan
tēto minimālo iztikas līmeni un maznodroši
nātās personas noteikto iztikas līmeni.»

Ko darīt pensionāriem šajā «gaidīšanas 
periodā», kad lielai daļai līdzekļu nepietiek, 
lai nosegtu ikdienas izdevumus?

«Šogad notiks pensiju indeksācija. Tā būs 
apjomīgāka, jo tiks indeksētas ne tikai pen
sijas, bet arī piemaksas pie pensijām, kas ir 
1,50 eiro līdz 1995.gada 31 decembrim, par 
katra gada stāžu, un no 1996.gada līdz 2011.
gadam tas ir viens eiro. Iepriekš šīs piemak
sas nekad nav tikušas indeksētas,» stāsta 

ministre. Tāpat viņa sola, ka būs arī apjomī
gāka pensiju indeksācija cilvēkiem, kas strā
dājuši 45 gadus un ilgāk – līdzšinējo 70% 
vietā būs 80%. Viņa piebilst, ka, «protams, 
būtu ideāli, ja mēs šīm indeksācijām varētu 
piemērot 100%, nevis kaut kādu daļu».

Petraviča uzsver, ka viss, ko Labklājības 
ministrija izmaina kaut vai par vienu eiro, 
galu galā aiziet miljonos.

Kāpēc pensiju jautājums Latvijā joprojām ir 
viens no sāpīgākajiem?

“Man grūti komentēt, kāpēc tas nav nonā
cis līdz šodienai, proti, piemaksas nav tikušas 
indeksētas. Šobrīd OECD pensiju izvērtēšanas 
sistēma ir izvērtējusi mūsu pensiju sistēmu 
un norādījusi, ka tā ir – ilgtspējīga, ka šobrīd 
pietiek nomaksāt pensijas esošajiem pensio
nāriem un strādājošie uzkrāj kapitālu savām 
pensijām. Tomēr OECD arī norādījuši, ka mini
mālās pensijas ir ļoti zemas un tās ir jāpār
skata, un tās ir jāceļ – visu šo laiku te nekas 
nav darīts.

«NEVARAM SOLĪT, KA JAU 
NĀKAMGAD DZĪVOSIM LABI»

Petraviča kopējo situāciju labklājības noza
rē komentē ar – vēl daudz darāmā. «Lielākie 
šķēršļi – vienmēr atduramies pie tā, ka nav 
finansējuma jeb «naudiņas ir tik, cik tās ir». 
Līdz ar tā dēvētā «tehniskā budžeta» izpildi 
nevaram solīt, ka dzīves apstākļi uzreiz uzla
bosies,» norāda Petraviča.

Runājot par veicamajiem darbiem, 
Petraviča stāsta: «Vispirms gribu sākt ar 
«savu māju» – Labklājības ministriju – un pār
skatīt visus budžetus, kā mēs izlietojam, kam 
izlietojam. Paskatīties, kam varbūt varam, 
kam nevaram samazināt līdzekļus. Un tad 
soli pa solim iet uz priekšu, jo prioritāšu ir 
ļoti daudz. Gan bērni, gan seniori, kas dzīvo 

vieni paši un kuriem ir vairāk nekā 65 gadi ir 
ļoti pakļauti nabadzības riskam. Viena vecāka 
ģimenes bērni – tie arī ir ļoti pakļauti lielam 
nabadzības riskam. Šeit darba nepietrūkst – 
ir jāiet cauri pa vienai jomai un jācenšas rast 
līdzekļus.»

«Man jāpanāk, lai tam notic visa koalīcija, 
visas partijas, ka tas ir tiešām neatliekams 
jautājums, mums ir jāiegulda cilvēkā, un tas 
cilvēks jau nevar ilgi gaidīt. Cik ilgi tas pen
sionārs var gaidīt? Nevajag ieguldīt betonā. 
Protams, ir lietas, kas mums ir vajadzīgas, 
bet šie ir ļoti sāpīgi un sensitīvi jautājumi, 
kas valstij būtu jāatrisina,» atzīmē labklājības 
ministre.  

Simona Šjadīte,
www.bnn.lv

Dziesmas par laimi var būt ļoti dažādas; par laimi, kuras nav, par laimi, pēc kuras 
ilgojas, par ceļu uz laimi... un vēl, un vēl... Ir mūži kā dziesmas par laimi – visās 
iespējamās versijās, niansēs, toņkārtās un modulācijās, kāpumos, kritumos un atkal-
kāpumos. Viena tāda mūža svinēšana pagājušajā svētdienā skanēja Livonijas ordeņa 
pilī, kur jubilāres godā bija Ilga Buntika.

Dziednieks ARTŪRS TILTIŅŠ 
21. martā no 13.00 pieņems VENTSPILĪ, Ganību ielā 26. 

Viesnīca “Dzintarjūra” 
Bioenerģētiska slimību dziedināšana, sāpju novēršana. 

Atkarību likvidēšana (alkoholisms, smēķēšana, azartspēles). 
Negatīvās enerģētiskās iedarbības neitralizācija 

(lāsts, ļaunā acs, bezlaulības vainags). 

Iespējama palīdzība pēc foto. 
Pieteikties pa tālr.: 22460309

Dziesma par laimi

„A
stoņdesmit gadu? Ilgai? Tas 
tak nevar būt!,” tā izsaucās 
ne viens vien jubilejas ielū
guma saņēmējs un svētku 
viesis. Saka jau, ka ir gana 

banāli sacīt cienījama vecuma jubilāram, 
ka, lai nu ko, bet viņam nudien nevar dot 
tik daudz gadu. Taču tad, kad tā teica Latvijā 
labi pazīstamais diriģents Ivars Cinkuss, 
nekas banāls neuzvēdīja, jo ikviens zālē 
sēdošais pilnīgi piekrita – „tie cipari nav 
nekas, uz tevi, Ilga, tas neattiecas!”

Daudzi desmiti, pat simti ventspilnieku 
zina Ilgu Buntiku kā aizrautīgu, pozitīvu fanā
tismu izstarojošu kordiriģenti, bet vēl vairāk ir 
to, kas viņu atceras kā savu dziedāšanas sko
lotāju, vismīļāko un vislabāko, kas iemācījusi 
mīlēt dziesmu un mūziku visa mūža garumā. 
Tie ir bijušie Ventspils 1. vidusskolas (tagad 
ģimnāzijas) audzēkņi – zēni un meitenes, 
kas Ilgas vadībā dziedājuši zēnu un meiteņu 
koros, jauktajā korī un dažāda kalibra ansam
bļos. Pirmie Dziesmu svētki, pirmie koncert

ceļojumi un konkursi, pirmās uzvaras allaž 
taisnīgajos karos – dziesmu karos... vai tad 
tā nav brīnišķa uvertīra dziesmai par laimi?

Dzīve ir neaprēķināma; brīžam glāsta 
sajūsmas stariem, brīžam iesper tik skaud
ri, ka liekas – piecelties vairs nevarēs. Tomēr 
var, ja pieturas pie dziesmas. Tās pašas – par 
laimi. Jo par laimi var dziedāt arī tad, kad tās 
nav. Ilga Buntika turējās un cēlās. Kori, kori, 
kori, stundas, mēģinājumi, koncerti, skates, 
Dziesmu svētki – nebeidzams riņķojums, 
orbīta, kuras vidū Saules vietā Dziesma. Vai 
kopā – Saule un Dziesma, abas dod gais
mu, spēku, siltumu un cerību, kaut vakarā 
pazūd, bet rītā atgriežas kā tāds „perpetu
um mobile”.

„Man ļoti patika strādāt ar bērniem, tik 
kolosāli vērot, kā viņi iemīl dziesmu un nes 
šo mīlestību cauri dzīvei, bet man patīk strā
dāt arī ar veciem cilvēkiem. Viņiem dziedāša
na, koris, iespēja uzstāties atdod to, ko gadi 
aiznesuši līdzi,” saka skolotāja un diriģente. 
Varbūt tagad kādam būs grūti saprast, kā 

Ilga Buntika padomju laikos vadījusi kara un 
darba veterānu kori, deviņdesmitajos gados 
– politiski represēto kori „Ziemeļzvaigzne”, 
tagad – senioru sieviešu kori „Slavjaņe”. 
Kādam grūti, bet Ilgai ne, jo dziesma ir pāri 
visam. Arī dzīves materiālajai pusei, lai cik 
neticami arī neliktos. Cik daudz būs tādu diri
ģentu, kuri gadiem vadījuši korus bez vienas 
kapeikas vai santīma atlīdzības? Ilga to darīja 
un būtu darījusi vēl.

Vienus korus diriģēja, citos koros dziedā
ja. Tāpēc tik mīļš jauktā kora „Kaiva” apsvei
kums, jo „tik daudz gadu kopā dziedāts”, un 
jubilejā skanēja iemīļotā dziesma no mūzik
la „Māsa Kerija” kora un diriģentes Gintas 
Rūses apgarotajā izpildījumā. Mīļi gan visi 
apsveikumi, visi izpausti dziesmā, mūzikā 
un ne daudzos, bet patiesi sirsnīgos vārdos. 
Patiesībā viens vienīgs koncerts ar devīzi – 
„Veltījums mātei”. Veltījums ir īpaši simbo
lisks, jo blakus jubilārei ir meita Ilva, maz
meitas Ketija un Eridana, mazmazmeitiņa 
Olīvija Keita. Arī tā ir dziesma par laimi.

Diriģente, dziedātāja, sportiste un vecvec
māmiņa, un vienkārši skaistule – šo spār
noto teicienu, gan mazliet pārfrazētu, atce
rēsies Ilgas Buntikas laikabiedri. Jubileja ir 
skaista, bet mirklīga. Pat viskošākās rozes 
novīst, bet dzīve turpinās. Tāpat kā dziesma 
par laimi.  

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs
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OIK sekas –  
dārgāka apkure?
Ekonomikas ministrija (EM) grozīju
mus par obligātā iepirkuma kompo
nentes (OIK) atcelšanu marta beigās 
iesniegs valdībā, taču tas var veici
nāt elektroenerģijas cenas pieaugu
mu. Tas nozīmē, ka apkures tarifi var 
mainīties 15 pašvaldībās – tie varētu 
kļūt dārgāki par 10%40%. Ministrs 
Ralfs Nemiro sola meklēt risinājumus, 
lai tas tomēr neskartu iedzīvotāju 
maciņus. Eksperti norāda, ka apkures 
cenu kāpumu var novērst, ja OIK neat
ceļ tik strauji.

Pieaug uzticība valdībai  
un partijām
Latvijā partijām neuzticas 82% Latvijas 
respondentu, kas ir par 7% mazāk 
nekā pirms pusotra gada, liecina 
Eirobarometra pētījums. To īpatsvars, 
kas neuzticas valdībai, sarucis no 64% 
līdz 58%. Saeimai neuzticas 66% aptau
jāto, kas ir par 9% mazāk. Visvairāk uzti
cas armijai (66%), radio un policijai (abi 
62%), TV (59%). 

Valstij parādā 2,7 mlj. eiro
No tiem nodokļu maksātājiem, kuri pir
mie iesniedza gada ienākumu dekla
rācijas, 31,2 tūkstošiem budžetā būs 
jāatmaksā 2,7 miljonu eiro liels nodok
ļa parāds. Saeimā skatītie likuma grozī
jumi paredz, ka nomaksāt parāda star
pību varēs līdz 2020. gada decembrim, 
nevis tūlīt.

Ušakovam “dāvanu”  
sarūpēs līdz vēlēšanām
Rīgas mēra Nila Ušakova cerības par 
patveršanos Eiropas Parlamentā depu
tāta statusā var nenotikt, jo saistībā ar 
korupcijas skandāliem domes struktū
rās, “Rīgas satiksmē” un “Rīgas kartē” 
pret viņu Ģenerālprokuratūrā vēr
sies domes opozīcijas deputāts Vilnis 
Ķirsis. Viņš norāda, ka Ušakovs “pats šo 
nesaimniecisko un korumpēto sistēmu 
ir izveidojis un piesedzis, tāpēc ir tieši 
un personīgi atbildīgs par notikušo”. 
Tikmēr KNAB savā izmeklēšanā cer, ka 
pēc iespējas ātrāk šī lieta tiks nodota 
prokuratūrai apsūdzību celšanai.

Cigaretes atklāti  
nedrīkstēs tirgot
Turpmāk veikalos tabakas izstrādājumus 
nevarēs izlikt pircēju apskatei un tos 
varēs iegādāties tikai pēc cenu lapām. 
Cigaretes būs aizliegts izvietot tā, ka pir
cēji tos var redzēt. Ja pircējs gribēs uzzi
nāt, ko var iegādāties un cik tas maksās, 
būs jāprasa pārdevējam, kurš uzrādīs 
īpašu cenu lapu.

Latvijā – jauno māmiņu 
paraugs Eiropā
Latvijā sieviešu vidējais vecums, lai
žot pasaulē pirmo mazuli, ir 26,9 gadi 
un tas ir trešais zemākais Eiropas 
Savienībā. Visjaunākās sievietes pirmo 
bērnu pasaulē laiž Bulgārijā (26,1 
gads), bet lielākais vidējais vecums 
reģistrēts Itālijā un Spānijā – 31 gads.

Steidz izvākt ziņas par 
algām
Valsts un pašvaldību iestādes pēc 
Satversmes tiesas (ST) sprieduma steidz 
dzēst to mājaslapās atrodamo informā
ciju ar darbinieku vārdiem, uzvārdiem 
un viņiem maksātajām algām. Norma, 
kas atzīta par Satversmei neatbilstošu, 
stājās spēkā no pagājušā gada. 

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
epasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Jau vairāk nekā 10 gadus rit krimināllie-
tas skatīšana, kurā smagos noziegumos 
apsūdzēts Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētāja amata pildīšanā ierobe-
žotais, taču faktiskais pašvaldības vadī-
tājs Aivars Lembergs. Prokuratūra lūdz 
tiesu piemērot “labo darbu čempionu” 
krusttēvam 8 gadus cietumā, konfiscēt 
mantu, uzlikt 64 500 eiro naudas sodu 
un apcietināt turpat tiesas zālē. 

Reti kurā lielpilsētā noziedzības līmenis ir tik zems, ka, kā saka, sava dzīvokļa durvis 
var turēt teju neaizslēgtas. Vienmēr atradīsies kāds veikls un vērīgs garnadzis, lai 
nelūgts paviesotos kādā īpašumā. Tomēr valstī kopumā noziedzības līmenis pērn 
bijis zemākais kopš neatkarības atgūšanas. Daudzās pilsētās noziedzība sarukusi 
ievērojami, pat Rīgā. Ventspilī situācija ir pretēja: par spīti pilsētas tēvu apgalvota-
jam, ka dāsni sponsorētā pašvaldības policija darbu veic nevainojami, statistika rāda 
pretējo. Noziegumu skaits pieaug, turklāt – ievērojami. Valsts policija brīdina, ka 
Ventspilī pēdējā gada laikā strauji pieaudzis zādzību skaits tieši no īpašumiem.

Lemberga lieta finiša taisnē
AIVARU LEMBERGU 
PROKURATŪRA APSŪDZ:
 par kukuļņemšanu sevišķi lielos 
apmēros;
 par noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un 
citas mantas legalizēšanu;
 par dienesta viltojumu;
 par piedalīšanos mantiskos darījumos, 
kuri viņam saistībā ar dienesta stāvokli 
bijuši aizliegti;
 par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa 
izmantošanu.Š 

is prokurora Jura Jurisa lūgums tie
sai raisa divus loģiskus jautājumus: 
kāpēc tik salīdzinoši neilgs brīvības 
atņemšanas laiks, un kāpēc tad 
jāapcietina tiesas zālē uzreiz pēc 

sprieduma nolasīšanas. Prokurors J.Juriss 
pēc tiesas sēdes minēja pamatotas bažas, 
ka apsūdzētais pēc tiesas sprieduma varē
tu aizbēgt no valsts. Vai tiešām viens no 
bagātākajiem Latvijas senioriem, līdzīgi kā 
Nils Ušakovs Rīgā, gatavojas pamest visu un 
laisties lapās? 

NETRAUCĒTA ROSĪBA AR ĀRVALSTU 
AKTĪVIEM

J.Juriss skaidro – nav ne mazāko šaubu 
par to, ka pirmās instances tiesas lēmums 
tiks pārsūdzēts, kas, savukārt, dod iespē
ju A.Lembergam brīvi izbraukt no Latvijas. 
Lai viņš neizvairītos no soda izciešanas un 
pēc sprieduma nolasīšanas neaizmuktu, 
nepieciešams piemērot šo piespiedu līdzekli 
– apcietinājumu.

Pēc prokuratūras pārliecības A.Lembergs 
ir vainīgs visās viņam izvirzītajās apsūdzībās, 
un, ja arī tiesa atzīs A.Lembergu par vainīgu, 
nav pieļaujama situācija, ka “viņš paņem un 
aizmūk”. J.Juriss atgādināja, ka Latvijas tiesu 
praksē jau bijuši šādi gadījumi. Viens no spilg
tākajiem piemēriem ir Jūrmalas mēra vēlē
šanu rezultātu uzpirkšana, kad par kukuļo
šanu notiesātais bijušais uzņēmējs Germans 
Milušs pēc tiesas lēmuma aizmuka uz Krieviju. 
Cerības uz šādu “aizbēdzēju” izdošanu ir gau
žām vājas, lai neteiktu, ka to nav vispār. 
Savukārt A.Lembergs  periodiski publiski pauž 
Krievijai simpatizējošus izteicienus, kuri regu
lāri tiek citēti tā saucamajos Kremļa medijos.

Kā vēl vienu būtisku pamatojumu aizdo
mām par A.Lemberga bēgšanu J.Juriss minēja 
A.Lemberga aktīvus ārvalstīs, un to, cik viegli 
viņš ar šiem aktīviem operējis līdz šim un cik 
vienkārši pametis valsti, lai ar tiem rīkotos. 

BLEFA STRATĒĢIJA
Efektīvus rezultātus A.Lemberga līdzšinē

jā politiskajā karjerā devusi manipulēšana ar 
informāciju un faktiem jeb, īsāk sakot, blefo
šana. Tomēr mūsdienās ikvienam ir arvien lie
lākas iespējas brīvi piekļūt datu bāzēm, speci
fiskai informācijai un analizēt to, tādējādi vairs 
neuzkāpjot uz blefa “grābekļa”. 

Viltības un blefs vērojami arī tiesvedības 
procesā. Valsts apsūdzības uzturētāji kon
statējuši, ka lietā esošie apsūdzēto personu 
pozitīvie raksturojumi ir absolūti neobjek
tīvi. Izrādās, tos sniegušas personas, kuras 
atrodas apsūdzēto personu pakļautībā. Taču 
prokuratūra nopratinājusi vēl virkni cilvē
ku, tajā skaitā arī neitrālas personas, kurām 
nav nekādas ieinteresētības lietas iznākumā. 
Šīs personas raksturojušas apsūdzētos pre
tēji pozitīvajiem raksturojumiem – proti, ļoti 
negatīvi. Kā tiesā teica J.Juriss: “Kopumā vai
rākas liecinājušās personas ir norādījušas, ka 
apsūdzētajam Aivaram Lembergam ir biju
si tieksme uzurpēt varu un izmantot šo varu 
savos savtīgos nolūkos, raksturojot viņu kā 
mantkārīgu personu.” 

Prokuratūras paustais arī dod pamatu 
uzskatīt, ka notikusi apzināta kriminālproce
suālā novilcināšana. Pārsvarā paši apsūdzētie 
un viņu pārstāvji noveduši pie tā, ka tiesvedī

ba tā ieilgusi. Piemēram, no aizstāvības puses 
esot nākuši jautājumi, kas absolūti neattiecas 
uz lietu, tāpat arī atkārtoti vieni un tie paši jau
tājumi, pieņemot, ka valsts aizstāvības puse 
to nepamanīs. 

KONFISCĒJAMI VAIRĀKI SIMTI 
MILJONI EIRO

Prokuratūra aprēķinājusi, ka A.Lembergam 
konfiscējamās mantas vērtība mērāma vai
rākos simtos miljonu eiro. Tiesa, prokuratūra 
gan nekonkretizē, cik simti miljoni eiro tie ir. 
Vien piebilda, ka būtiska daļa aktīvu atrodas 
ārvalstīs. 

Pērn Baltijas pētnieciskās žurnālistikas 
centrs “Re:Baltica” ziņoja par datu noplūdi no 
“nodokļu paradīžu” juridiskajām firmām, kur 
pirmo reizi publiskajā telpā iezīmējās vismaz 
daļēja A.Lemberga meitas īpašumu vērtība. 
1992. gadā dibinātais “Cerise Trust Savings”, 
kurā saskaņā ar L.Lembergas parakstītiem 
dokumentiem tiek turēti vismaz 10 mlj. ASV 
dolāru vērti aktīvi, A.Lemberga krimināllie
tā parādās tikai minimāli. Tas esot ģimenes 
trasts, kas pārvalda virkni citu kompāniju. 
Meita par trasta labuma guvēju kļuvusi 2003. 
gadā. Savukārt tiesas prāvā Londonā, kurā 
AS “Latvijas kuģniecības” meitasuzņēmumi 
neveiksmīgi pūlējās no A.Lemberga piedzīt 
135 mlj. ASV dolārus par starptautisku krāp
niecību, “Cerise Trust” kā labuma guvēji bija 
norādīti abi A.Lemberga bērni. To, kas un cik 
daudz patiesībā pieder A.Lembergam, ir grūti 
aptvert, taču pirmie asni uz patiesības izgais
mošanu ir parādījušies. 

Esiet uzmanīgi – garnadži nesnauž!

V 
entspils pilsētā pērn reģistrētas 
kopumā 73 dažādas zādzības no 
īpašumiem. Absolūts vairākums 
jeb 62 zādzības bijušas no dzīvok
ļiem. Pērn jūnijā Ventspils iecirknī 

policija reģistrējusi 17 zādzības – katru otro 
dienu apzagts kāds dzīvoklis, stāsta Valsts 
policijas Ventspils iecirkņa Kārtības polici
jas nodaļas priekšnieka pienākumu izpildī
tājs Gatis Belovs. “Pavelkot” statistiku laika 
posmā no 2018. gada 1. janvāra līdz 2019. 
gada 28. februārim, Ventspils iecirknī reģis
trētas 62 zādzības no dzīvokļiem, sešas 
zādzības no kāpņutelpām un 11 zādzības 
no daudzdzīvokļu ēku pagrabiem. 73 zādzī
bas notikušas Ventspils pilsētā, bet pārējās – 
Ugāles, Piltenes, Vārves un Tārgales pagas
tos. Ventspils pilsētā 37 gadījumos zādzības 
izdarītas Ventas kreisajā krastā, savukārt 
36 gadījumos – Ventas labajā krastā jeb 
Pārventā. 

Kreisajā krastā “melnais punkts” ir Atpūtas, 
Inženieru, Saules un Aizsaules ielu kvartāls, kur 
reģistrētas 12 zādzības – sešas zādzības no pag
rabiem, sešas zādzības no dzīvokļiem. Savukārt 

Pārventas pusē zādzību saraksta topā ir Talsu, 
Celtnieku, Embūtes un Tārgales ielas rajons.  

“Melnais” mēnesis Ventspils dzīvē bijis 
jūnijs, kad pilsētā reģistrētas 17 zādzības, taču 
ievērojams zādzību skaits izdarīts arī martā, 
augustā un novembrī – pa septiņām līdz asto
ņām zādzībām mēnesī. Jāatzīmē, ka šī gada 
pirmajos divos mēnešos, salīdzinot ar pagāju
šo gadu, būtiski ir palielinājies izdarīto zādzī
bu skaits. Ja pērn pirmajos divos mēnešos bija 
četras zādzības, šogad – jau 12. 

“Zādzību izdarījušās personas dzīvokļos 
iekļuvušas, uzlaužot dzīvokļa ārdurvis, to slē
dzenes – kopumā 16 gadījumos, tāpat 16 

gadījumos zādzības izdarījušas cietušajiem 
zināmas personas, tajā skaitā četros gadīju
mos pēc kopīgas alkoholisko dzērienu lieto
šanas. Caur neaizslēgtām dzīvokļa ārdurvīm 
iekļūts septiņos gadījumos, savukārt pa logu, 
to sabojājot, vai brīdī, kad tas atrodas atvērtā 
stāvoklī – piecos gadījumos,” stāsta G. Belovs.

Valsts policija aicina iedzīvotājus rūpēties 
par savu un sava mājokļa drošību, slēdzot 
ciet gan dzīvokļa durvis, gan arī, esot prom
būtnē, neatstājot logus vēdināšanas režīmā. 
Zagļi var viegli atspiest arī vēdināšanas režīmā 
atstātus logus un pa tiem iekļūt. Policija arī 
iesaka izvairīties no bērnu ratiņu un velosipē
du novietošanu bez uzraudzības kāpņutelpās. 
Kāpņutelpas ārdurvis vienmēr ir vēlams turēt 
aizvērtas un noslēgtas, kā arī jāpārliecinās, ka 
uz sienas vai ārdurvīm nav uzrakstīs vai ieskrā
pēts drošības kods. Iestājoties tumšajam dien
nakts laikam, vēlams uzstādīt aizvelkamus 
aizkarus vai žalūzijas, jo, aizkariem neesot, 
zagļi novērtē iekštelpā esošās vērtīgās mantas 
ar mērķi tās nozagt. 
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Aijeguns un Fortešs sarūpē 
svētkus
Jauno Latvijas futbola virslīgas sezonu ar 
uzvaru izdevies iesākt FK “Ventspils” klu
bam, kas savā laukumā ar 2:1 pārspēja 
eksčempionus Jūrmalas “Spartaks”, kurā 
tagad spēlē vārtsargs Vitālijs Meļņičenko 
un bijušais mūsu kapteinis Vitālijs 
Rečickis. Vārtus guva līderi Tosins Aijeguns 
un Amansiu Fortešs. Nākamā spēle FK 
“Ventspils” viesos prt FK “Jelgava”, bet 31. 
martā mājās ar FK “Metta/LU”.

Novājinātai “VENTA 2002” 
vēl viens zaudējums
Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” 
piedzīvoja jau 4. zaudējumu pēc kārtas 
Junioru Attīstības hokeja līgā, šoreiz savās 
mājās ar 4:5 zaudējot “Mārupei/AKO”. 
Divus vārtus guva Raivo Freidenfelds. 
“VENTA 2002” ar 56 punktiem vēl sagla
bā 2. vietu, taču tikai divi punkti mazāk 
un spēle rezervē ir Liepājas SSS.

Čempioniem 1/4 fināls 
sākas ar zaudējumu
Pašreizējie Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempioni VK “Ventspils” ar zaudēju
mu sākuši cīņu par titula aizstāvēšanu. 
Pirmajā 1/4 fināla mačā savā laukumā 
ventspilnieki ar 23 zaudēja “Jēkabpils 
Juniori/JSS”. Ventspilnieku līderis 
Kristaps Šepte šajā mačā guva 17 punk
tus. Atbildes spēle 23. martā Jēkabpilī. 

+57 pret Jēkabpili
Pārliecinošāko uzvaru Latvijas – 
Igaunijas basketbola līgas spēlēs svinēja 
BK “Ventspils”, kas savā laukumā ar 57 
punktu pārsvaru apspēlēja līgas pasta
rīšus no Jēkabpils – 115:58. 23 punktus 
guva Džinatans Arledžs, 21 punkts un 11 
bumbas zem groza Usmanam Dramē. 
Ventspils basketbolisti izcīnījuši 25 uzva
ras pēc kārtas un ir turnīra līderpozīcijā.

Peldētājiem trīs zelta 
medaļas
Rīgā notikušajā Latvijas čempionātā 
Ventspils peldētājiem trīs zelta un divas 
sudraba medaļas. Par divkārtēju Latvijas 
pieaugušo čempionu 50 m brīvā stila un 
tauriņstila peldējumos kļuva 18 gadus 
jaunais Roberts Zemturis. Otrajā distan
cē viņam dalīta uzvara ar ventspilnieku 
Pāvelu Vilcānu, kuram arī divas bronzas 
medaļas 50 m uz muguras un 100 m 
tauriņstilā.

Labākais – sešiniekā
Latvijas čempionātā galda hokejā labā
kais no ventspilniekiem bija Elvijs Siliņš, 
kurš “Open” klasē ieguva 6. vietu, 12. 
vietā Alvis Siliņš, bet 13. palika Aleksandrs 
Žernovojs. No Ventspils Jaunrades nama 
komandas startēja pavisam 15 spēlētāji.

Ventspils maratons  
šogad 16. jūnijā
Šogad jau desmito gadu pēc kārtas, 
nedēļu pirms Līgo svētkiem, Ventspilī 
atkal notiks Piedzīvojumu parka mara
tons. Šogad sacensības notiks 16. jūni
jā. Trasē dosies maratona, pusmarato
na, 10,55 km un 5,3 km distanču skrē
jēji, bet sacensības ir «Bigbank Skrien, 
Latvija!» seriālā. Plānots, ka skrējienos 
varētu piedalīties ap 3000 skrējēju. 

Krūzbergs pasaulē 13. vietā
Ventspils un Latvijas viens no labāka
jiem šorttrekistiem Roberts Krūzbergs 
Beļģijā notikušajā pasaules čempionā
tā labāko sasniegumu guva 1000 m 
distancē un ierindojās 13. vietā. Abās 
pārējās distancēs viņš nepārvarēja 1. 
kārtu un asolūtajā kopvērtējumā ieņē
ma 27. vietu.

SPORTA ĪSZIŅAS

FK “Ventspils” klubs jauno sezonu sācis ar divejādām sajūtām. No vienas puses, ir 
prieks par labo spēli un uzvaru savās mājās pār eksčempioniem Jūrmalas “Spartaks”. 
No otras puses, kauns un skaidrošanās, kā arī bažas par neskaidro nākotni saistībā 
ar aizdomām par piedalīšanos aizdomīgā spēlē Spānijā, par ko izmeklēšanu sākusi 
arī Eiropas futbola jumta organizācija UEFA. Pelnītu pliķi klubs nupat saņēma arī no 
sava 12. spēlētāja – līdzjutējiem. Komandas kvēlākā fanu grupa “Ventspils Ultras”, 
kas pazīstami arī ar tradīciju tribīnēs aizdegt krāsainās dūmusveces, paziņojusi par 
atbalstīšanas pārtraukšanu – turpmāk praktiski nekāds atbalsts tribīnēs vairs nebūs 
pat mājas spēlēs. Tikmēr Ventspils pilsētas pašvaldība joprojām klusē un nekādu 
viedokli līdz šim nav paudusi. 

Pavasaris ir sagaidīts. Ne tikai daiļā dzimuma pārstāves, arī vīrieši arvien biežāk ar 
bažām sāk aplūkot savu augumu, kurā, pat piemiedzot vienu aci, nav iespējams ne-
pamanīt klāt nākušos kilogramus. Tā kā liekais svars ir ne tikai modes, bet arī labas 
veselības jautājums, ne viens vien sāk lūkot kādu sev piemērotu diētu. Ieskatam – 
zviedru dietologu piedāvātais variants.

Pavasara pārvērtības. 
Zviedru dietologu variants

Skandāls ap FK “Ventspils” samilzt – 
komandu pametis fanu klubs

S 
avā sociālā tīkla “Twitter” ierakstā 
“Ventspils Ultras” augumā un balsī 
raženais vadītājs Aleksejs Molodojs 
uzsvēra, ka ir ļoti grūti atbalstīt 
tādu komandu, kas regulāri pie

dalās aizdomīgās spēlēs. “Ir grūti tribīnēs 
izkliegt savu rīkli par tādu komandu un spē
lētājiem, kuri laukumā spēlē “savu spēli”. 
Ir ļoti grūti ar visu savu sirdi just līdzi un 
pārdzīvot par cilvēkiem, kuri ar savām dar
bībām ceļ neslavu mūsu kluba vārdam. Ir 
grūti veidot dialogu ar tiem, kuriem nerūp 
Ventspils kluba vēsture un tradīcijas. Ceram, 
ka agrāk vai vēlāk šajā pilsētā atgriezīsies 
godīgs un tīrs futbols,” raksta A.Molodojs, 
paužot cerību, ka klubs attīrīsies no nesmu
kumiem un tādējādi nākotnē tribīnēs varētu 
redzēt skaļos līdzjutējus.

Tomēr A.Molodojs paziņoja, ka “Ventspils 
Ultras” ir pieņēmuši skarbu lēmumu: lai 
gan sezona ir tikai nupat kā sākusies, fanu 

grupa kategoriski atteikties no FK “Ventspils” 
komandas verbāla un vizuāla atbalsta visa 
gada garumā. 

Savukārt Ventspils pilsētas pašvaldība par 
nesmuko situāciju un risku tapt aptraipītam 
pilsētas vārdam īpaši neuztraucas, jo līdz šim 
uz šīm ziņām nav nekā publiski reaģējusi. 
Tiesa, tās administrācijas galvgalī vairs nav 
neviena no pašvaldības, agrāk klubu vadīja 
Guntis Blumbergs, bet kopš 2018. gada klubu 
pilsēta atdeva Krievijas pilsoņa A.Šišhanova 
rokās. Tomēr starp galvenajiem atbalstītājiem 
ir tieši Ventspils pilsētas dome un Olimpiskais 
centrs “Ventspils”, kas iestājas par tīru un 
godīgu spēli.

“Ventspilnieks.lv” jau rakstīja, ka UEFA 
sākusi izmeklēšanu saistībā ar aizdomīgu FK 
“Ventspils” pārbaudes spēli pirmssezonas 
sagatavošanās ciklā Spānijā pret Norvēģijas 
klubu “Jerv”, kur mača izskaņā ventspilnie
ki pēdējās minūtēs vairākkārt burtiski atdeva 

pretiniekiem bumbu un netraucēti ļāva gūt 
uzvaras vārtus, turklāt spēles beigu daļā esot 
bijusi vērojama aizdomīgi liela aktivitāte lik
mju likšanā tieši uz “Jerv”, kas tikai vairo aiz
domas par apzinātu zaudējumu. Ventspilnieki 
gan apstrīdējuši izskanējušās aizdomas, bet 
kluba vadība uzsvēra, ka šajā spēlē laukumā 
esot bijis trešais sastāvs.

Pirms nedaudz vairāk kā gada par FK 
“Ventspils” īpašnieku kļuva Krievijas uzņē
mējs, miljonārs Adlans Šišhanovs, taču viņš jau 
iepriekš bijis iesaistīts aizdomīgos darījumos. 
Pirms pārnākšanas uz Latviju, A.Šišhanovam 
piederēja Moldovas spēcīgākais klubs “Dacia”. 
Taču Moldovā tika sākts kriminālprocess aizdo
mās par nodokļu nenomaksāšanu lielā apjo
mā, tāpat arī algu izmaksu aploksnēs, kas 
sasniegusi trīs miljonus eiro. Vairāku gadu 
garumā, kamēr Krievijas uzņēmējs darbojies 
šajā valstī, viņš ticis turēts aizdomās arī par 
sarunātiem mačiem. 

Ļ audis Zviedrijā kopš seniem laikiem 
galvenokārt nodarbojušies ar zveju 
un medībām. Tāpēc zviedru, tāpat 
arī citu Skandināvijas valstu, tradicio
nālā virtuve bāzēta uz zivīm un gaļu. 

Šo izvēli noteica pati dzīve – garajās auksta
jās ziemās šie produkti bija neaizvietojami: 
aukstumā tos varēja ne tikai ilgstoši uzgla
bāt, tie arī deva organismam maksimālu 
labumu.

Mūsdienās zivis un jūras produktus zvied
ri ēd praktiski katru dienu, bet reizēm siļķe 
zviedru ģimenes galdā parādās pat trīsreiz 
dienā. Zviedrijā pat bifšteku mēdz gatavot no 
siļķes. Ne velti vietējiem iedzīvotājiem popu
lāra ir paruna: “Zivij jāpeld vēderā.”

KAS GARŠO ZVIEDRIEM
Veģetārisms Skandināvijā nekad nav bijis 

populārs, jo skarbā klimata apstākļos tas neiz
bēgami veda pie bojāejas. No dārzeņiem 
sākotnēji bija iecienīti rāceņi, taču vēlāk to 
vietu ieņēma kartupeļi, kas Zviedrijā parādījās 
XVII gadsimtā.

Par tradicionāliem zviedru ēdieniem laika 
gaitā kļuva sālīta cūkgaļa ar rāceņu biezeni, 
aitas gaļa ar kāpostiem, mālos “iemūrēta” 
cepta vista.

Kas raksturīgs mūsdienu zviedru virtuvei? 
Zviedru pavāru gatavotie ēdieni ir sātīgi, satur 
daudz tauku un cukura. Ja var ticēt statistikai, 
vidēji katrs zviedrs gada laikā apēd aptuve
ni 47 kilogramus cukura. Viņi cukuru pievieno 
jebkuram ēdienam, vai tā ir pastēte, pupiņas 
vai... marinēta siļķe. Zviedrijā ražo pat speciā
lu saldinātu asinsdesu, kuru pasniedz galdā 
ar ogu kompotu. Arī visu zviedru iecienīta
jam ēdienam – tumšo pupiņu zupai ar speķi – 
tiek pielikts cukurs. Harmonisks sāļā un saldā 
savienojums ir zviedru virtuves atšķirīgā īpat
nība un princips. 

SPECIĀLISTI IESAKA
Zviedrijā apkopotā statistika liecina, ka 

pēdējos 25 gados to iedzīvotāju skaits, kas 
cieš no liekā svara, valstī ir divkāršojies. 
Desmitā daļa  zviedru sver krietni vairāk, nekā 
vajadzētu. Zviedru dietologi atzīst, ka pārmērī
bas ēšanā ir nekas cits kā totāla nedomāšana, 
kad saprāts un organisma vajadzības absolūti 
netiek ņemti vērā. Sabojātā figūra nav pašas 
briesmīgākās liekā svara sekas. Pēc ārstu atzi
numa, liekais svars rada lielu risku veselībai, 
jo var būt par daudzu saslimšanu cēloni. Tāpēc 
speciālisti no sirds iesaka to visu nepieļaut.

KARA PIETEIKUMS LIEKAJIEM 
KILOGRAMIEM

Lai pašsajūta būtu teicama, bet augums – 
slaids, nav obligāti jābadojas un kārām acīm 
jānoskatās, kā citi ēd. Svarīgi ir ievērot pareizu, 
sabalansētu uzturu.

Zviedru dietologi izstrādājuši savu uztura 
sistēmu, kura, pateicoties vielmaiņas normali
zēšanai, veicina notievēšanu. Diētas laikā viņi 
iesaka likt akcentu uz tādiem produktiem kā 
griķi, piens, kartupeļi, dārzeņi un augļi, bet 
mazāk lietot gaļu, olas un zivis. Diētas ilgums – 
viena nedēļa. Pēc zviedru speciālistu domām, 
galvenais ir saņemties, jo notievēt var katrs.
Pirmā diena
Brokastis: glāze piena, ūdenī vārīta griķu putra
Pusdienas: 100 g siera, salāti no tomātiem, 
zaļās paprikas un sīpola, krūze silta piena
Vakariņas: 3 kartupeļi, 200 g vārītu biešu ar 
nedaudz krējuma, 1 šķēlīte maizes
Otrā diena
Brokastis: glāze piena, griķu putra
Pusdienas: 250 g vārītas zivs, 2 kartupeļi, por
cija ar eļļu slacīto zaļo salātu
Vakariņas: 200 g salātu no kāpostiem un sīpo
la, apslacītu ar augu eļļu, 1–2 cieti vārītas olas, 
glāze piena

Trešā diena
Brokastis: glāze piena, 60 g siera, neliela šķē
līte maizes
Pusdienas: 250 g ceptas vistas, 100 g salā
tu no jebkuriem svaigiem dārzeņiem, glāze 
ābolu sulas
Vakariņas: 150 g kartupeļu biezeņa, 80 g siera, 
neliela šķēlīte maizes, glāze piena
Ceturtā diena
Brokastis: glāze piena, 2 sausmaizītes
Pusdienas: 100 griķu putras, neliels gabaliņš 
vārītas gaļas, 150–200 g ābolu vai apelsīnu
Vakariņas: 100 g rīsu, 150 g ar eļļu apslacī
tu salātu no tomātiem un sīpola, glāze piena
Piektā diena
Brokastis: glāze dzeramā jogurta, 1 apelsīns
Pusdienas: 1 gaļas kotlete, 100 g vārītu kartu
peļu, tasīte tējas
Vakariņas: 150 g apelsīnu (sezonas laikā – 
zemenes), 200 g jebkuru augļu, glāze ābolu 
sulas
Sestā diena
Brokastis: glāze piena, 200 g griķu biezputras
Pusdienas: 150 g vārītu kartupeļu, 150 g vārī
tas gaļas, 1 ābols, 1 apelsīns
Vakariņas: 100 g rīsu, 200 g ar eļļu apsla
cītu salātu no kāpostiem, gurķiem un zaļās 
paprikas
Septītā diena
Brokastis: glāze piena, 150 g rīsu biezputras
Pusdienas: 200 g vārītas vai ceptas zivs, 100 g 
vārītu kartupeļu, 1 ābols un 1 apelsīns, glāze 
apelsīnu sulas
Vakariņas: viena maza karbonāde, salāti no 
jebkuriem svaigiem dārzeņiem, šķēlīte rupj
maizes, ābols, glāze ābolu sulas

Vistas gaļas vietā var ēst pēc svara atbilstī
gus gaļas vai zivs tefteļus. Zviedru dietologi 
iesaka šo diētu ievērot nevis vienu nedēļu, 
bet ilgāku laiku, jo tās izraisītais notievēšanas 
efekts nav ātrs, toties ir stabils. 
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slimību ārstēšanā. Vienlaikus pēc vectēva un tēva Alberta, 
arī bitenieka amatiera stāstītā Maigonis sapratis, ka darbīgie 
kustonīši  daudzējādā ziņā arī viņiem nav atklājuši visus savus 
noslēpumus, ar  apbrīnojamu uzvedību bieži vien pierādot, ka 
ir gudrāki, godīgāki un čaklāki, nekā daži cilvēki.

“Bites manās un vecāku mājās lielākā vai mazākā daudzu
mā ir bijušas vienmēr. Kad paaugos, bez bitēm uzradās vēl 
daudzas citas intereses un darbi: izmācījos pa šoferi, strādāju 
fermu mehanizācijā, meliorācijā, celtniecībā. Veicās tīri labi, 
bet pietrūka medus smaržas un dravas dūkoņas, kurā veldzē
jas dvēsele. Pilnībā no bitēm aiziet nav iespējams,”Maigonis 
pārliecinājies pēc pēdējā mēģinājuma to izdarīt.  

AR DABAS DATORU PLECOS
“Tēva un vectēva pieredzes un blēņu stāsti saistībā ar 

medus vācēju rasēm, saimēm, spietiem, mātēm, traniem 
un stropiem turējās prātā un prasījās būt turpināmi līdz prak
tiskam risinājumam. Necentos tādus meklēt gudrās grāma
tās, jo daudz  interesantāk šķita pa tiešo vērot bišu uzvedību 
dažādos apstākļos, mēģināt to saprast, paredzēt un pielāgot 
cilvēku vajadzībām, vienlaicīgi nenodarot pāri kukainīšiem,” 
piesitot pie pieres, Maigonis smejas, ka viņam virs pleciem 
ir samērā ietilpīgs dabas dots dators, kura atmiņā vislabāk 
ierakstās un vēlākai analīzei noder tieši savām acīm redzētais, 
ausīm saklausītais un ar pirkstu galiem sajustais. 

“Pusi mūža dravā esmu nostrādājis kā profesionālis, kaut 
gan savas prasmes ar mācību iestādes  oficiāli izsniegtu 
atestātu nevaru pierādīt. Netieši par amata kvalifikāciju lie
cina vien goda raksti un diplomi,  kas no Latvijas Biškopības 
biedrības (LBB) saņemti par sakoptību un jaunievedumiem  
dravā vai kā atzinība par izcilu medus kvalitāti,” Maigonis 
smejas, ka arī šo papīru lielākā daļa jau atdota muzejā, mājās 
palikuši vien avīžu un žurnālu raksti, galvenokārt par viņa dar
bošanos ar bitēm Padures pagasta “Medulājos” kur viņš dzīvo 
pēdējos trīsdesmit gadus.   

NOJAUTA NĀK AR GADIEM
“Par bitēm zinu ļoti  daudz, bet joprojām nevaru apgalvot, 

ka visu. Nenoniecinu augstskolās mācītos kolēģus, bet esmu 
pārliecinājies, ka vislabāk ar bitēm izdodas saprasties, var pat 
teikt, sadarboties, risinot kādu praktisku viņu sadzīves vai  
izdzīvošanas problēmu, jo manā  personīgajā  “pieres dato
rā” ir uzkrājies milzums paša un kolēģu pieredzes; vajag tikai 
uz līdzīgu atmiņā saglabātu gadījumu “uzklikšķināt”, radoši to 
salīdzināt ar konkrēto situāciju un padoms ir rokā. Priecājos, 
ja tam “pieslēdzas” arī citi labi ļaudis, un īstie bitenieki tādi 
ir “pēc definīcijas”,” Maigonis zina, ko runā, jo  amata brāļi 
viņam pazīstami visā Latvijā.  

“Protams, neveiksmes mēdz iedzelt arī viņiem,” Maigonis 
ilustrē ar stāstījumu, kā kolhozu laikā skarbu mācību guvis 
visnotaļ apzinīgs viņa kolēģis. 

“Man piedāvāja pārņemt un sakārtot vienu nīkuļojošo kop
saimniecības dravu. Papētīju situāciju un piekritu ar nosacīju
mu, ka stropus pārvietos pie manas mājas.   

Intuīcija pateica priekšā, ka iepriekšējā novietnē  medus 
nesējām dzīvi bendē ar aci neieraugāmi putekļi no netālās 
graudu kodinātavas. Tie netika fiksēti ar smalku aparatūru, 
jo tādas kolhozā nemaz nebija. Par nelaimi liecināja kukaiņu 
uzvedība un izskats, bet to var pamanīt tikai tad, ja kopā ar 
bitēm esi katru dienu daudzu gadu garumā. Šis bija tieši tāds 
gadījums un drava jaunajā, tīrajā vidē ātri vien atkopās,” bite
nieks secina, ka profesionālā nojauta pareizo risinājumu var 
pateikt priekšā pat ātrāk, nekā jūtīga aparatūra vai zinātnisks 
pētījums. Jāievēro tikai tāds “sīkums”  savlaicīgi jāpamana 
izmaiņas bitīšu izskatā un uzvedībā.

DRAVĀ VAJAG GAIŠU ACU
“Vārdos to grūti izstāstīt, bet bite un saime kopumā ir 

jājūt ar visām cilvēkam dotajām maņām, kuras civilizācija 
mums, diemžēl,  ir notrulinājusi. Taču, ja darbu dari ilgstoši 
un no sirds, ar gadiem šī uztvere atjaunojas un pastiprinās,”  
Maigonis neslēpj, ka, neskatoties uz cienījamo gadu skaitu, 
gribētu bitenieka darbu turpināt. Medus lietošana uzturā un 
apiterapijas seansi, vasaras mēnešos guļot virs stropiem spe
ciāli būvētā namiņā,  viņam ir ļāvuši saglabāt smagā darbā 
nesaliektu basketbolista augumu, joprojām labu atmiņa un 
sakarīgu runu ar humora dzirkstelēm  detaļās. 

“Diemžēl, to nevaru teikt par savu acu gaišumu. Bet pie 
bitēm jāredz katra viņu veselības un uzvedības nianse,” 
Maigonis rēķinās ar savu tagadējo varēšanu un “Medulājos” 
atstājis tikai dažas saimes,  tanī skaitā personīgās un labu 
cilvēku apiterapijas vajadzībām. Un minimumu inventāra, ar 
ko ilustrēt stāstījumu, ja pie viņa pēc padoma  atbrauc kolē
ģi no pārnovadiem vai ārzemēm. Cita starpā tur var aplū

kot Maigoņa izgudroto un 
kāda talantīga autoatslēdz
nieka izgatavoto bišu indes 
vākšanas ierīci. Stimulējot 
kukainīšus ar augstfrekven
ces elektrisko strāvu, vērtī
go vielu var iegūt, nenoda
rot tiem nekādu ļaunumu. 
Vienu tās paraugu Padures 
bitenieks pārdevis sajūsmi
nātajiem baltkrieviem, kuri 
par to bijuši gatavi maksāt 
jebkuru summu, taču autors 
cenu augšā nav “skrūvējis” 
labticīgā cerībā, ka dienvi
du kaimiņi iekārtu izman
tos nevis alkatīgam bizne
sam, bet ārstnieciskās vie
las iegūšanai slimo cilvēku  
vajadzībām. 

INDE PALĪDZ VESELĪBAI 
Maigonis stāsta, ka bišu 

inde ārstniecībā izmantota vēl pirms mūsu ēras, taču tās 
iegūšana joprojām prasa ārkārtīgi rūpīgu darbu, turklāt stin
gri noteiktās stundās, kad ārā nav saules gaismas. Pavirši vai 
neuzmanīgi rīkojoties, process var beigties traģiski vai pat 
letāli,“  biškopības veterāns atceras, ka savulaik šis darbiņš 
labi atmaksājies. Un prognozē, ka  pieprasīts  tas varētu būt 
arī nākotnē, jo bišu indes pielietošana atkal kļūst papulāra: to 
izmanto reimatisma, podagras, migrēnas, hipertonijas, bron
hiālās astmas un citu slimību ārstēšanai. Viņam gan nedaudz 
kremt, ka indes vākšanas ierīci savulaik nav patentējis, jo tad 
ienākumi droši vien pārsniegtu pensijas apmēru. 

EMARA EKSPONĀTI GAIDA IZNĀCIENU
“Bet es nesūdzos. Darbs pie bitēm mani ir atradinājis no 

kaitīgiem ieradumiem, par sataupīto varēju atļauties nopirkt 
mājas un no mantotā meža uzcelt jaunu. Padurē, pils parka 
teritorijā no savas pēdējās darbavietas, Lejaskurzemes izmē
ģinājumu stacijas, iegādājos un dravai atvēlēju lielu un krāš
ņu zemes gabalu,” Maigonis pieticīgi noklusē, ka teritorijas 
sakārtošana prasījusi pamatīgas pūles. 

“Man tuvie cilvēki neizrādīja vēlmi saimniekot šai para
dīzes stūrītī un strādāt dravā, tāpēc tas viss tagad pārgājis 
jaunas, centīgu kokamatnieku un keramiķu ģimenes, īpašu
mā, saglabājot priekš manis istabiņu paša celtajā mājā,  bišu 
vagoniņu un nelielu platību atlikušo muzeja eksponātu novie
tošanai, jo pārējie savu iznācienu gaida Ventspilī. 

Tā gribas ticēt, ka tur tos aprūpēs un apmeklētājiem izrādīs 
nevis sauss ierēdnis, bet īsts un zinošs biškopis, jo, kā reklā
mās mēdz sacīt, viņi ir tā vērti. Par to runā jau nosaukumi: 
ungāru strops ar rotējošiem diskiem; divu stāvu bluķītis, kur 
apakšā bites, bet augšā kamenes; aulīši bišu spietu ķeršanai 
un vēl, un vēl. 

Interesanti tie ne tikai ar savdabīgo izcelsmi, izskatu un 

pielietojumu, bet arī kā manu amata brāļu 
izdomas paraugs. Piemēram, vācu tūristi  
bija stāvā sajūsma ieraugot, ka “Medulāju” 
dravā lieto dūmkannu, kas izgatavota no 
Otrā pasaules kara laikā vācu armijā lieto
tas gāzmaskas korpusa. Ventspils muzejā 
varēs iepazīt arī bišu vagoniņu, ar kuru ganī
bās varēja izvest deviņus stropus pie katra 
borta. Visus tos bija iespējams aprūpēt jeb
kādos laika apstākļos, uzturoties ejā starp 

stropu rindām. Tikai vēlāk sapratu, kāpēc,  iznākot no turie
nes pēc intensīva darba, jutu nevis nogurumu, bet energijas 
pieplūdumu. Pieredzējušie kolēģi  paskaidroja, ka darbs vien
laicīgi bijis arī apiterapijas seanss, un mani ir uzlādējusi bišu 
sanoņa, spārnu kustības radītā mikrovibrācija, neatkārtojamā 
smarža un ar to iekrāsotais gaiss. Ukrainas kolēģi padomju 
gados lepojās, ka pie viņiem gulēšana namiņos virs bišu stro
piem tiek praktizēta jau sen un uz to pieteicies arī toreizējais 
komunistiskās partijas augstākais vadonis Mihails Gorbačovs. 
“Varbūt tieši tāpēc viņam bija spēks sagraut kaut arī  izkurtē
jušo, bet tomēr milzīgo  padomju impēriju,” cildinot apitera
pijas efektivitāti, ironizē Maigonis. 

RESPEKTĒJOT TUVINIEKU IZVĒLI
Pirms kādiem desmit gadiem cerības viņa materiālā un 

amata mantojuma pārņemšanā Maigonis saistījis ar mazmei
tu Ilzīti, kurai šis darbs paticis un padevies, izmantojot ne tikai 
vectēva pieredzi, bet apgūstot zināšanas arī speciālos kursos.

“Diemžēl vai par laimi, viņas personīgā dzīve sakārto
jās savādāk,”Maigonis ar cieņu runā par mazmeitas izvēli.  
Interesi par  Padures bitēm nav izrādījuši arī Ventspilī dzīvo
jošās māsas bērni. 

“Nenosodu nevienu, jo darbs dravā ir patiešām smags, ja 
gribi to padarīt godam. Turklāt tas prasa izdomu, vairāku bla
kus amatu, piemēram, galdnieka, mehanizatora, atslēdznie
ka prasmes. Plus nenormētais darba laiks, kad atbildība jātur 
ne vien par savu ģimeni, bet arī par miljonu sīku kukainīšu 
stropos. Vajadzīgas lielas pūles un pacietība, lai visās vietās 
valdītu saskaņa. 

Bišu produkti no paša dravas, protams, stiprina gan nervus, 
gan miesu, bet tas palīdz tikai tad, ja jūti aicinājumu ar prieku 
darīt tieši šo darbu,”Maigonis gandarīts, ka viņam tāda iespē
ja bijusi mūža garumā. 

Mūža vākums nākotnei

Pie bišu stropa. kas izgatavots no Padures pils parkā nokaltušas gobas. 

Maigonis ar savu centīgo un prasmīgo  
mazmeitu Ilzīti.

Ar vecākiem Albertu un Jūli skolas gados.
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Pa pusei vēl ziema, pa pu-
sei – jau pavasaris. Ne šis, 
ne īsti tas. Tāds “ne šis, ne 
tas” arī šajā nedēļas nogalē 
Ventspils kultūras dzīvē – 
bez aktuāliem jaunumiem 
un īpašiem notikumiem. 
Izņemot vienu, kas ir vairāk 
valsts mēroga notikums – 
vēstures rekonstrukcija uz 
kino ekrāna. Tā ir Latvijas 
simtgades filmu cikla noslē-
dzošā kinofilma “1906”, kas 
pirmizrādi piedzīvoja šīs 
nedēļas vidū Rīgā un tagad 
būs skatāma visā Latvijā, 
tajā skaitā – Ventspilī. Dosi-
mies noskatīties filmu, kura 
jau nodēvēta par vērienī-
gāko krimināldrāmu, kāda 
nav radīta Latvijā vismaz 
pāris desmitgades.

I 
ntriģējoši, vai ne? To vairo 
arī filmas vēstījums. Tas ir 
stāsts par ideāliem, dum
pinieciskumu un to, ka pat 
visskaistākās idejas nere

ti prasa asiņainus upurus. Tas 
ir laiks, kad Rīga uzplaukst un 
atrod savu identitāti – gluži 
kā abi filmas galvenie varo
ņi. Filmas sižets risinās 1906. 
gada rudenī Rīgā. Tas ir laiks, 
kad ir praktiski apslāpēta revo
lūcija, slepenpolicija ir guvusi 
virsroku cīņā ar sociāldemo
krātu kaujiniekiem. Tikai viena 
grupa spītīgi turpina savu dar
bību. Sociāldemokrātu kau
jinieks Pelēkais iepazīstas ar 
dzejnieci Violetu, kura cen
šas iekarot vietu Rīgas lite
rātu sabiedrībā. Vienlaikus 
Pelēkais kopā ar saviem bied
riem Svilpi, Oratoru, Baronu un 
Džentelmeni organizē pārdro
šu uzbrukumu rūpnīcas kasei, 
lai iegūtu naudu bruņotas 
cīņas turpināšanai. Uzbrukums 
gan neizdodas kā plānots, bet 
Pelēkajam ir nepieciešama 
Violetas palīdzība. Atšķirīgu 
motīvu vadīti, abi iesaistās 
romantiskā un nāvīgā afērā. 
Izklausās labi, vai ne?

“Ventspilnieks.lv” iesa
ka jums vēl arī divus kon
certus, bet nākamnedēļ. Ne 
mazāk savdabīgs kā filma ir 
nākamais notikums. Trešdien, 
20. martā, teātra namā “Jūras 
vārti” ar neparastu program
mu uzstāsies mūsu iemīļotais 
Ventspils Kamerorķestris. Nē, 
šoreiz nebūs nekas no garī
gās mūzikas vai kādi izcili aiz
gājušo gadsimtu komponistu 
šedevri. Šoreiz kamerorķes
tris atskaņos... spilgtākās roka 
balādes! Un nebūs viņi vien, 
uz skatuves kāps arī solisti 
Andris Ērglis, Aija Vītoliņa, Elza 
Rozentāle un Atis Ieviņš. 

Bet liriskāku melodi
ju cienītāji dosies uz teāt
ra namu dienu vēlāk, 21. 
martā. Ventspilī viesosies 
izcilais Nacionālo bruņoto 
spēku orķestris ar itāļu diri
ģentu Patrīcio Espozito pie 
pults. Programmai dots skaists 
nosaukums: “Vakars Itālijā”. 
Programmā iekļauti populāri 
un arī muzikāli izaicinoši dažā
du valstu komponistu darbi, 
īpaši akcentējot itāļu zemes 
autorus. Turklāt ieeja uz šo 
koncertu ir bez maksas! 

V 
entspilī ir daudz kapsētu, kuras 
būtu vērts izstaigāt un piemi
nēt tur dusošos ventspilniekus, 
mūsu priekštečus, kādreiz pa šīm 
pašām ielām staigājušos ļaudis. 

Daudzi no viņiem veikuši lielus un labus dar
bus pilsētas un valsts godam. Šoreiz iegriezī
simies Meža kapos.

Kapu vecajā daļā, vairāk uz meža pusi, 
jau pa gabalu redzams augsts piemineklis, 
kas attēlo klinti un uz tā nolaidušos ērgli ar 
salauztu spārnu. Tādus pieminekļus Latvijas 
pirmās brīvvalsts laikā uzstādīja uz bojā gāju
šo kara lidotāju kapu vietām. Meža kapos 
atdusas viens no viņiem. Piemineklī iekalts 
vārds „Arturs Kraulis”, gadaskaitļi vēsta, ka 
bojāgājušajam bija tikai 28 gadi.

Arturs Kraulis dzimis Ventspilī, 1915. gadā 
pabeidza Ventspils reālskolu, bet jau pēc 
mēneša kopā ar daudziem tūkstošiem kur
zemnieku devās bēgļu gaitā uz Krieviju. 
Astoņpadsmitgadīgais jaunietis bija gatavs 
doties karā, taču pēc pierakstīšanās karavīru 
reģistrācijas vietā tika ieskaitīts Pāvela karas
kolu. Pēc pusotra gada viņš beidza karasko
lu ar jaunākā virsnieka pakāpi un devās uz 
vācu fronti. Kraulis atgriezās Latvijā 1918. 
gada rudenī īsi pirms Latvijas valsts prok
lamēšanas un nekavējoties stājās topošās 
Latvijas armijas rindās, cīnījās pret Bermonta
Avalova armiju un visvairāk izcēlās kaujās pie 
Jelgavas. 1920. gadā kļuva par Latvijas kara 
aviācijas skolas kadetu, apguva vienvietīgā 
iznīcinātāja vadīšanu; būdams virsleitnan
ta pakāpē, iecelts par Aviācijas diviziona II 
nodaļas komandieri. Latvijas armijas vadība 
uzskatīja Arturu Krauli par vienu no visspē
jīgākajiem Latvijas kara lidotājiem. Lai gan 
ieņemamais amats to neprasīja, viņš vai
rākkārt lidmašīnā devās meklēt Baltijas jūrā 
iesalušos kuģus un nogādāt to komandām 
pārtiku. 

Krauļa pēdējā glābšanas misija notika 
1922. gada pavasarī, kad martā jūrā starp 
ledus gabaliem bija iesprostoti vairāki vācu 
kuģi. Par šo notikumu „Ventas Balsī” rakstīts: 
„Kara lidotāji Kraulis un Deprē 24. martā aiz
laidās lidmašīnā uz Mērsragu pie ledū iesa
lušiem četriem vācu tvaikoņiem un aizveda 
viņiem trīs maisus pārtikas, pēc tam vairs 
neatgriezās, kādēļ domāja, ka lidotāji kāda 
nelaimes gadījuma dēļ iekrituši jūrā un noslī
kuši. Taču sestdien, 1. aprīlī viņi ar vācu tvai
koni „Rudolf” iebrauca Ventspilī. Izrādās, 
ka, nolaižoties uz ledus, lidmašīnai salūzis 
propellers. Tvaikonis uzņēmis abus lidotājus 
kopā ar vieglo lidmašīnu un pēc atbrīvošanās 
no ledus gūsta nogādājis krastā. Vācu jūrnie
ki silti pateicās latvju lidotājiem par viņu uzu

Divi stāsti iz Meža kapiem
Kapsēta – sēru un skumju apdvesta pēdējās atdusas vieta. Kā 
milzu grāmata, kurā ierakstīts tūkstošiem vārdu un skaitļu, kas 
iezīmē cilvēka dzīves robežpunktus, iekalti pieminekļos. Taču 
daudzviet palikušas tikai zāli apaugušas, sašķiebušās kopiņas, 
kur zemē gulētāja vārds un dzīves gājums kļuvis par noslēpumu.

purēšanos, sniedzot palīdzību 
nelaimē nonākušiem.”

Dienesta biedri un līdzgait
nieki stāstīja, ka bailes un 
neizlēmība virsleitnantam 
Kraulim bija svešas, pienā
kuma apziņa – visaugstākā 
līmenī.

Varbūt nedaudz vai
rāk piesardzības palīdzē
tu saglabāt jaunā drosmi
nieka dzīvību. Diemžēl tās 
viņam trūka... 1922. gada 
1. septembrī Kraulis lido
ja no Rīgas uz Jelgavu, lai 
tur uzņemtu divus virsnie
kus steidzīgai nogādāša
nai Rīgā. Lidmašīna nolai
dās uz zemes strēles starp 
Lielupi un Driksu. Pacelšanās 
brīdī pūta stiprs vējš, tāpēc 
lidotājs bija spiests uzņemt 
kursu uz pils parka pusi. 
Cenšoties pacelt lidaparā
tu pāri parka augstajiem 
kokiem, viņš zaudēja ātru
mu, pēc tam vairs nebija iespējams ievir
zīt smagi lādēto lidmašīnu tā, lai varētu 
uzņemt nepieciešamo augstumu. Lidmašīna 
nokrita Lielupes pretējā krastā. Abiem pasa
žieriem pāris sekundes pirms trieciena izde
vās izlēkt, un viņi palika dzīvi, bet pilots 
atsitās ar galvu pret vadības paneli vai stūri 
un bija uz vietas beigts.

Pēc trim dienām Artura Krauļa mirstī
gās atliekas atveda uz dzimto pilsētu. 
Atvadīšanās no Latvijas brīvības cīņu varoņa 
un drosmīgā lidotāja notika ev. lut. baznīcā. 
Uz Meža kapiem Arturu Krauli pavadīja vai 
puse pilsētas iedzīvotāju, viņu vidū arī kara
kuģa „Virsaitis” komanda. 

Ilgus gadus virsleitnanta Krauļa kapa vieta 
bija rūpīgi kopta, tagad šķiet, ka arī kopēji 
aizgājuši mūžībā. Ventspilī ir dislocēti vairā
ki NBS formējumi, varbūt mūsdienu Latvijas 
karavīri, godinot sava cildenā priekšteča pie
miņu, uzņemtos aprūpēt viņa atdusas vietu?

Ārpus Meža kapu žoga, Baltā krusta tuvu
mā atrodas divi bezvārda kapi (viens tieši 
aiz krusta, otrs – starp autobusa pieturu un 
pastaigu taku). Var jautāt – kāpēc ārpusē? 
Lai rastu atbildi, jāatgriežas patālā pagāt
nē, konkrētāk – 1945. gadā. Kad II Pasaules 
kara beigās Latvijā atjaunoja padomju oku
pācijas režīmu, sākās „tautas ienaidnieku” 
– bijušo latviešu leģionāru, nacionālo parti
zānu un viņu atbalstītāju –  medības. Visus 
vīriešus 16–60 gadu vecumā, kuri nespē
ja pierādīt savu lojalitāti padomju iekārtai, 

apcietināja un sadzina tā sauktajās filtrācijas nometnēs. 
Viena tāda atradās arī Ventspilī, meža teritorijā starp taga
dējām Saules un Aizsaules ielām, apjozta ar vairākkārtīgu 
dzeloņdrāšu žogu, – tā atceras novada Politiski represēto 
apvienības ilggadējā vadītāja Velta Kraulere. Stāsta, ka tur 
sadzītie lielākoties bijuši no lauku rajoniem. Tie, kuri no 
bada vai spīdzināšanas miruši nometnē, aprakti kopīgā 
bedrē. Taču daži mēģinājuši bēgt... Vairākas netiešas lie
cības apstiprina, ka divos bezvārda kapos guļ toreiz bēgot 
nošautie un turpat apraktie. Padomju okupācijas gados 
šīm kopiņām nebija apmaļu, vēl vairāk – tās vairākkārt 
„pazudušas”, pēc tam atkal atjaunotas un pušķotas zie
diem vai skuju vainagiem. Saistībā ar filtrācijas nomet
ni un daudzu latviešu patriotu bojāeju izvēlēta arī Baltā 
krusta vieta.

Taču šis apraksts nebūtu pilnīgs, ja tam nepievienotu 
kādu dīvainu stāstu, kas dzirdēts un iegaumēts pagājušā 
gadsimta 60. gados. Stāstītāja bija padzīvojusi, ļoti inteli
ģenta kundze, būdama absolūti pie pilna prāta un skaid
ras saprašanas. Proti, dienu pirms Vasarsvētkiem (tātad 
maija beigās vai jūnija pirmajās dienās) viņa apkopusi 
savu vecāku kapus, kas atrodas pie paša kapsētas žoga tai 
pusē, kur tagad Baltais krusts. Neviļus pacēlusi galvu un 
ieraudzījusi no Saules ielas puses cauri priedītēm skrejam 
kādu jaunu vīrieti tādās kā saplēstās drānās. Pēkšņi atska
nējuši četri šāvieni, un jauneklis pakritis zemē. Stāstītāja 
šausmīgi pārbijusies. Kad atjēgusies, steigusi raudzīt, kas 
noticis ar nokritušo cilvēku, taču tai vietā, kur viņa redzēju
si to krītam, bijusi tikko sajaušama kapa kopiņa... Lasītājs ir 
tiesīgs ticēt vai neticēt, taču vieda prāta ļaudis saka – īpaši 
dramatisku, traģisku norišu „nospiedumi” saglabājas kaut 
kur, cilvēkam nejaušamā dimensijā, lai zināmā dienā un 
stundā uzplaiksnītu. 
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A U N S
Ikdienas ierastais ritms radījis mazliet pelēcīgu apnicību, tāpēc 
laiks kādām būtiskām pārmaiņām. Ja iespējams, tad dodies 

ceļojumā. Ja ne – tad nomaini garderobi, ietērpjoties pavasarīgi košās krā
sās. Darbā vai biznesā izcelsies ar profesionalitāti. Īstajā brīdī satiksies ar 
īstiem cilvēkiem, kas domā līdzīgā virzienā.

V Ē R S I S
Domā par sasniegumiem un vērienīgiem plāniem. Darbā 
ieguldītā enerģija nesīs atdevi. Varbūt pienācis laiks straujiem 

soļiem doties uz priekšu. Darāmajā ieguldīsi daudz no sevis. Nedēļas noga
lē gan kārtīgi atpūties, apmeklē klubu, uzdziedi karaoke, dari kādas mazliet 
neprātīgas un aizraujošas lietas. Sekmīga sadarbība ar ārzemēm.

D V Ī Ņ I
Var aktualizēties attiecību tēma. Ja kaut kas nav pa prātam, tad 
noteikti vajag ar mīļoto cilvēku izrunāties. Atklātība un sirsnība 

nogludinās asumiņus un satuvinās. Lietišķajā jomā paredzama veiksme un 
izdošanās, parādīsi savas spējas un sekmīgi veidosi kontaktus. Brīvdienās 
var nākt negaidīts uzaicinājums uz aizraujošu pasākumu.

V Ē Z I S
Ir īstais laiks ķerties pie kādām mācībām, meklēt jaunu node
rīgu informāciju, atklāt jaunus apvāršņus. Piemērots laiks arī 

komandējumam vai ceļojumam. Jaunas zināšanas un atrašanās sabiedrībā 
var pavērt jaunus ceļus darbā vai biznesā. Iespējami interesanti karjeras vai 
biznesa sadarbības piedāvājumi. 

L A U V A
Iespējams, jānokārto kādi lietišķi jautājumi, taču jāatceras, ka 
par sarunām un līgumiem „atbildīgā” planēta Merkurs atro

das sliktās astroloģiskās kombinācijās. Īpašu uzmanību pievērs dokumen
tu niansēm. Brīvdienās sirsnīgas un ģimeniskas noskaņas, kopā būšana ar 
savējiem sagādās daudz prieka, būs arī noderīga domu apmaiņa.

J A U N A V A
Daudz pozitīvu emociju privātajā dzīvē. Brīvajiem ļaudīm iespēja
ma iepazīšanās, bet pāriem sirdīs atkal pavasaris. Brīvdienās kaut 

kur aizej ar mīļoto cilvēku, pasākums izdosies romantisks un iedvesmojošs. 
Jaunajā nedēļā darbā kārtīgi jāstrādā, bet tas vainagosies ar panākumiem. 
Raugies, lai paveiktais tiek novērtēts arī materiālā izteiksmē.

S V A R I
„Mieru, tikai mieru,” teica Karlsons... Šobrīd jāsargās no emo
cionālām reakcijām un liekiem satraukumiem. Neklausies citos, 

it īpaši tādos, kam „viss slikti”. Paļaujies uz saviem spēkiem, zināšanām 
un intuīciju. Patiesībā ir īstais brīdis jauniem sasniegumiem profesionālajā 
jomā. Brīvdienās sirsnīga kopā būšana ar savējiem.

S K O R P I O N S
Nedēļas nogalē būsi noskaņots uz pavasarīgi romantiska viļņa, 
spēsi saprasties ar mīļoto un gūt prieku no kopā pavadītā laika. 

Ja kaut kas nav pa prātam, tad runā par to un atšķirīgos viedokļos meklē 
kompromisu. Darbā vai biznesā nav īstais brīdis, lai koncentrētos uz peļņu, 
taču iepriekš paveiktais nesīs atdevi. Jāuzmanās no lieliem tēriņiem. 

S T R Ē L N I E K S
Pārdomu laiks. Ieklausies, ko saka priekšā zemapziņa, un dari, 
pēc kā ilgojas sirds. Sargies no stresa un pārslodzes. Vajadzīgā 

brīdī saņemsi ģimenes atbalstu. Savējie ir liels spēka avots. Iespējamas 
interesantas idejas par peļņu, jauni darījumi un iespējas pavairot ienāku
mus. Pievērs uzmanību dokumentiem un juridiskām lietām.

M E Ž Ā Z I S
Būsi citiem autoritāte, pie kā nāk pēc padoma un atbalsta. Tikai 
atceries, ka pārāk labam būt arī nav labi, un tev ir arī sava dzīve 

un intereses. Brīnišķīgs laiks, lai „izrautos” no ikdienības un kaut kur aiz
brauktu. Interesanti piedzīvojumi iespējami attiecību jomā. Brīvajiem ļau
dīm aizraujoša tikšanās ar turpinājumu.

Ū D E N S V Ī R S
Atstāsi labu iespaidu uz cilvēkiem un personīgā pievilcība būs 
arī palīgs lietišķo jautājumu kārtošanā. Finanšu tēma tiešā veidā 

saistīta ar izaugsmi darbā. Ja tev piedāvā paaugstinājumu vai citu izdevī
gu variantu, vispirms noskaidro, kāds būs atalgojums. Piemērots laiks, lai 
apgūtu ko jaunu, pieteiktos kursos, apmeklētu seminārus.

Z I V I S
Var rasties pēkšņas, oriģinālas idejas par peļņu vai netradicio
nālu biznesu. Plānos atsijā graudus no pelavām, jo pārāk ambi

ciozas idejas cerēto labumu tomēr nenesīs. Naudu izdod tikai par praktis
kām lietām. Ja kaut ko nevari izprast vai izdomāt ar prātu, tad ieklausies 
sirdsbalsī. Cilvēki labprāt ar tevi kontaktēsies un prasīs padomus. 
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Sievietes ir pārliecinātas, ka, ja 
viņas kaķis vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir uzma
nības trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka, ja 
viņas suns vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir uzma
nības trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka, ja cita 
sieviete vazājas apkārt, kur neva
jag, tad tam pamatā ir uzmanības 
trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka, 
ja vīrietis vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir 
fakts, ka visi vīrieši ir cūkas.

Puisīts sēž futbola tribīnēs. 
Vīrietis blakus jautā:  
 Kur tu tik dārgu biļeti dabūji? 
 Tētis nopirka.  
 Un kur tad pats tētis?  
 Mājās... biļeti meklē...

Maza meitenīte pirmo reizi pieda
lās kāzās. Pēc laulību ceremonijas 
viņa vaicā mātei:  
 Mammu, kāpēc līgavai ir balta 
kleita? 
 Meitiņ, baltā krāsa simbolizē 
laimi. Līgavai šodien ir vislaimīgā
kā diena viņas dzīvē... 
Meitenīte brīdi padomā un tad 
atkal jautā mammai: “Sapratu... 
un kāpēc līgavainis ir melnā?”

Psihoterapeits jautā pacientam:  
 Kāpēc jūs nolēmāt izdarīt pašnā
vību?  
Pacients:  
 Man kļuva garlaicīgi dzīvot.  
 Un jums likās, ka paš

nāvība jūs izklaidēs?

 Dakter, tās tabletes pret impo
tenci, ko Jūs man iedevāt pagājušā 
nedēļā, ir brīnumainas! Es jūtos kā 
divdesmitgadīgs!  
 Lieliski, man prieks par jums! Un 
ko par to saka jūsu sieva?  
 Nav ne jausmas, dakter, es 
vēl neesmu mājās rādījies.

Satikušies sen neredzējušies pazi
ņas:  
 Tā runā, ka tev tagad esot savs 
bizness. Ar ko īsti nodarbojies?  
 Es tirgoju sieviešu tualetes pie
derumus. 
 Un kā – sekmīgi?  
 Superīgi! Sievai vēl pāris man
tas ir palikušas, bet sievasmā
te sēž mājās gandrīz kaila.

Blondīne sauc savu draugu:  
 Palīdzi man salikt puzli, es nezi
nu, ar ko sākt!  
 Kam tur jābūt attēlotam?  
 Uz kastes bija uzzīmēts tīģeris.  
Blondīne rāda savam draugam pa 
galdu izkaisīto puzli. Tas kādu laiku 
skatās uz galdu un uz kasti, tad 
saka:  
 Pirmkārt, mums nekad 
neizdosies salikt tādu tīģe
ri. Otrkārt, es domāju, ka visas 
šīs kukurūzas pārslas vaja
dzētu sabērt atpakaļ kastē.

Bioloģijas stundā Jānītis nepacietī
gi ceļ roku:  
 Skolotāj, tētis teica, ka mēs esam 
cēlušies no pērtiķiem.  
 Paklusē, Ozoliņ, tavas dzim

tas vēsture mani neinteresē.

Lielveikalā konkursa kārtībā pie
ņem pārdevējus: 
 Jaunais cilvēk, ko jūs ieteiksiet 
pircējai, kurai jāmazgā grīdas? 
 Kā, ko ? Protams, ka Ajax! 
 Jā, ļoti labi... Bet ko jūs ieteiksiet 
pircējai, kura grib nomazgāt dzī
voklī logus ? 
 Protams, ka Ajax! 
 Jā, redzams, ka jūs esat speciā
lists savā lietā... 
Bet ko jūs ieteiksiet pircējai, kurai 
ir sākušās...nu... kritiskās dienas ? 
 Protams, ka atkal Ajax! 
 Nu šeit gan kaut kā... 
 Kas te gan kaut kā? Ja jau 
viņa neko jēdzīgu darīt nevar, 
tad vismaz lai māju uzkopj!!!

Galīgi nav saprotams, kāpēc sie
vietes tā mīl kaķus. Kaķi ir neatka
rīgi radījumi, nenāk, kad tos sauc, 
pa naktīm pazūd, tad atkal atgrie
žas, lai tos pabarotu un apmīļotu. 
Pēc tam kaķi grib, lai viņus liktu 
mierā, lai viņi varētu pagulēt.  
Citiem vārdiem – kaķos sie
vietes nez kāpēc mīl visu to, 
ko tā neieredz vīriešos...

Pabeigta jaunas dzīvojamās mājas 
celtniecība. Celtnieku brigāde 
novāc ap māju esošās sastatnes, 
uzkopj apkārtni… Te pēkšņi ēka 
ar milzīgu troksni sabrūk. No celt
nieku vagoniņa izskrien brigadieris 
un sauc: 
— Es taču teicu — nevākt 
nost stutes, pirms dzīvok
ļos nav izlīmētas tapetes!

NO PLAŠSAZIŅAS LĪDZEKĻU ZIŅU LENTĒM:

Viens no ilglaicīgākajiem Latvijas futbola līdzjutējiem, “Ventspils” fanu kluba “Ventspils Ultras” vadītājs Aleksejs 
Molodojs paziņojis par atteikšanos atbalstīt šo Kurzemes klubu saistībā ar aizdomīgām spēlēm. “Grūti kaislīgi 
kliegt tribīnēs par tiem, kuri laukumā “taisa savu spēli”. Grūti no visas sirds atbalstīt cilvēkus, kuri ar savu darbību 
maitā mūsu kluba godājamo vārdu. Grūti ir uzturēt dialogu ar tiem, kuriem nospļauties par “Ventspils” kluba vēs
turi un tradīcijām. Ceram, ka agri vai vēlu tīrs un godīgs futbols atgriezīsies mūsu pilsētā,” Molodojs par lēmumu 
paziņoja ar “Twitter” ierakstu starpniecību. Bet FK “Ventspils” uz to reaģēja divdomīgi: “FKV ir daudz īstu līdzjutē
ju, kas vienmēr mūs atbalsta, mēs spēlējam viņiem. Savu viedokli var izteikt jebkurš, it īpaši interneta pļāpātāji, 
bet tas nenozīmē, ka viņiem ir taisnība. Ir labs sakāmvārds: “Suņi rej, karavāna iet tālāk...””

(Portāls “Delfi”, 11. marts)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Par “sastrādāto” savā iepriekšējā mītnes vietā Moldovā ar turienes futbola klubu “Dacia” pašreizējais mūsu pil
sētas futbola kluba prezidents, ingušu izcelsmes miljonārs no Krievijas Adlans Šišhanovs jau ir turēts aizdomās... 
Tostarp – kluba pārstāvji nopratināti arī par “spēļu ietekmēšanu”. Savukārt pērn arī “Ventspils” tika turēta aizdo
mās par ne īsti godīgi futbolu. Bet jau pirms šī gada sezonas sākuma mūsu “Ventspils” atkal iekļuvis jau UEFA 
līmeņa izmeklēšanā (vismaz tā ziņo Norvēģijas mediji) – iemesls esot pārbaudes spēle ar norvēģu klubu “Jerv”... 
Tā kā jaunā prezidenta vadītais klubs, izrādās, publiski mīl citēt sakāmvārdus, tad to darīsim arī mēs: “Nav dūmu 
bez uguns...”



ОВЕН
Вы устали от рутины, поэтому самое время для существенных перемен. 
Если есть возможность, отправьтесь в путешествие. Если нет – поме-
няйте гардероб, приобретите одежду или аксессуары весенних, ярких 

цветов. На работе или в бизнесе представится возможность выделиться. В этот 
период вы встретите единомышленников.
 

ТЕЛЕЦ
Думайте о достижениях и масштабных планах. В работу вкладывай-
те энергию, это принесет отдачу. Может быть, наступило время для 

стремительных шагов вперед. В сделанное вложите частичку себя. В конце неде-
ли хорошенько отдохните, посетите клуб, поучаствуйте в караоке, совершайте 
безрассудные поступки, ведь это так захватывающие. Удачное сотрудничество с 
зарубежьем. 

БЛИЗНЕЦЫ
Возможно, актуальной будет тема отношений. Если что-то идет не так, 
нужно обязательно поговорить с любимым человеком. Открытость 

и сердечность убавит остроту и сблизит вас. В деловой сфере продемонстри-
руйте свои навыки. Это период успешного установления контактов. В выходные 
может поступить неожиданное предложение принять участие в захватывающем 
мероприятии.

РАК
Подходящее время, чтобы взяться за учебу, найти полезную инфор-
мацию, открыть новые горизонты. Удачное время для командиров-

ки или путешествия. Полученные знания и нахождение в обществе могут про-
ложить новые пути в работе или бизнесе. Возможны интересные карьерные 
предложения. 

ЛЕВ
Возможно, вам нужно обсудить деловые вопросы, вспомнить, что пла-
нета Меркурий, которая ответственна за договоры и переговоры, нахо-

дится в плохой астрологической комбинации. Особое внимание уделите докумен-
там. Выходные проведите в кругу семьи, время, проведенное с близкими, прине-
сет вам радость, также будет полезно поделиться с ними своими мыслями. 

ДЕВА
Много позитивных эмоций в вашей личной жизни. У свободных людей 
возможны знакомства, а у остальных в сердце опять весна. В выходные 

сходите куда-нибудь с любимым человеком, событие получится романтичным и 
подарит вдохновение. На новой рабочей неделе нужно хорошенько поработать, 
ваш труд увенчается успехом. Следите, чтобы сделанная работа была достойно 
вознаграждена. 

ВЕСЫ
«Спокойствие, только спокойствие», – говорил Карлсон… В этот раз 
берегитесь эмоциональных реакций и лишних переживаний. Не слу-

шайте других, особенно тех, у кого «все плохо». Положитесь на свои силы, зна-
ния и интуицию. Настоящее время для новых достижений в профессиональной 
сфере. Выходные проведите вместе со своими близкими.

СКОРПИОН
В конце недели будете настроены на весенне-романтическую волну, 
сможете вместе с любимым человеком понять друг друга и получи-

те радость от времени, проведённого вмeсте. Если вам что-то не нравится, то 
поговорите об этом и найдите компромисс. Не самое лучшее время для работы 
или бизнеса, нужно сконцентрироваться на заработке, тогда сделанное принесет 
отдачу. Избегайте больших затрат.

СТРЕЛЕЦ
Время для раздумий. Прислушайтесь к своему подсознанию и делай-
те то, по чему тоскует сердце. Берегитесь стресса и перегрузок. В 

нужный момент получите поддержку со стороны семьи. Близкие люди – это источ-
ник большой силы. Вероятно появление интересных идей для заработка, новые 
сделки и возможность повысить доход. Уделяйте внимание документам и дело-
вым вопросам.

КОЗЕРОГ
Будете для других авторитетом, у которого станут просить совета и 
поддержки. Только помните, что слишком добрым тоже быть не стоит, 

ведь у вас есть своя жизнь и интересы. Чудесное время, чтобы вырваться из рути-
ны и куда-нибудь уехать. Возможны интересные приключения в личной жизни. У 
свободных представителей знака – увлекательные встречи с продолжением.

ВОДОЛЕЙ
Вы сумеете произвести хорошее впечатление на людей, личная при-
влекательность будет хорошим союзником в решении деловых вопро-

сов. Финансовая тема непосредственно связана с ростом на работе. Если вам 
предлагают повышение или другую выгодную сделку, сначала выясните, какой 
будет зарплата. Подходящее время, чтобы узнать что-то новое, посещать курсы 
или семинары.

РЫБЫ
Могут появиться неожиданные, оригинальные идеи заработка или 
нетрадиционного бизнеса. Что касается планов, необходимо отде-

лять зерна от плевел, ведь слишком амбициозные идеи добра не принесут. 
Деньги тратьте только на нужные вещи. Если вы не можете принять какое-либо 
решение, прислушайтесь к своему сердцу. Люди будут с удовольствием контакти-
ровать с вами и просить советов.
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- Вот скажи, если бы тебе поставили ультиматум: ты 
красивая или умная, что бы ты выбрала? 
- Конечно красивая! Что я, дура что ли?
 
Есть такая услуга, вам приносят енота, он раз-
рушает всё ваше жилище, полоскает сотовый 
телефон, прогрызает лаз в кроссовках и разби-
рает ноутбук. Попутно всех царапает. Вообще, 
енот думает, что это его праздник, и его приве-
ли играть к новым людям. Детям нравится. Детям 
вообще нравится, когда кто-то безумнее их. 
Вечером довольного енота увозят, вы выдыхае-
те и понимаете, что такое настоящее счастье.

Спросили у мудреца, как мне узнать мои недостатки?  
Он ответил, скажи жене про один ее недоста-
ток, и она расскажет тебе о всех твоих недо-
статках, и о недостатках твоей семьи и 
твоих друзей и соседей, и некоторых недо-
статках жителей соседних государств.

- Ты раньше, вроде, марки собирал? 
- Что ты, я уже давно на евро перешел.

- Чем отличается парашют от презерватива? 
- Когда рвется парашют, - одним чело-
веком меньше, а когда рвется презерва-
тив - одним человеком больше...

Мужчине гораздо легче делать комплименты чем 
женщине: один раз скажешь, что у него крутые 
штаны и он проходит в них до конца своей жизни.

- Вовочка, твоё сочинение про кошку дослов-
но совпадает с сочинением твоего брата, как это 
понять? 
- У нас в доме всего одна кошка.

- Почему один из видов займа называется 
МИКРОкредит? 
- Потому что, когда заемщики узнают про про-
центы за год у них случается микроинсульт, 
а пока расплачиваются – микроинфаркт.

- Рабинович, зачем в столовой вы заказываете две 
половинки борща, а потом их сливаете в одну тарел-
ку. Не проще ли делать как все - заказывать полный 

борщ? 
- Сема, вы не понимаете. Так у меня получается 
одна порция борща с двумя порциями сметаны.

Женщина входит в мясную лавку и говорит: 
- Подайте пожалуйста мне вон ту свиную голову. 
А мясник отвечает: 
- Простите меня конечно, но это зеркало.
 
- Внучок, что ты делаешь?  
- В «Контакте» сижу, бабуль, ты не поймёшь.  
- Почему не пойму? «Ляля Сладкая 
Красотка» у тебя в друзьях - это я!

Некоторым, чтобы похудеть, необходимо ходить в 
тренажерный зал. Тренироваться при этом не обя-
зательно. Просто хотя бы не есть эти два часа.

– Что ты пьешь? 
– Смузи, это очень полезно, для организма и души. 
– А что там? 
– Фрукты, ягоды, водка...

В роддоме подвыпивший мужчина рвется в палату к 
роженице: 
- Пустите меня, я хочу увидеть своего сына!  
Персонал его уговаривает: 
- Папаша, после выписки дома сколько захотите 
насмотритесь. 
Мужчина сквозь слезы: 
- Нет, домой меня ее муж не пустит!
 
- Скажите, Дживз, за что мужчины любят женщин? 
- Видите ли, сэр, любят не за что-то, а вопреки. 
- Вопреки чему, Дживз? 
- Инстинкту самосохранения, сэр.

Учительница: Вовочка, что ты там шаришься? 
Вовочка: Да деньги ищу. 
Учительница: Вовочка, зачем тебе деньги на кон-
трольной? 
Вовочка: Эти деньги не мне, а вам...

Вовочка: - Папа, сегодня учительница задала 
вопрос, и я первым поднял руку! 
- Правда? И что она спросила? 
- Она спросила, кто не смог решить задачу.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНЫХ ЛЕНТ СРЕДСТВ МАССОВОЙ ИНФОРМАЦИИ:
Один из старейших болельщиков латвийского футбола, руководитель клуба фантов «Вентспилса» - “Ventspils 
Ultras” Алексей Молодой сообщил о прекращении поддержки этого курземского клуба в связи с подозрительными 
играми. “Сложно рвать глотку на трибуне за тех, кто на поле ведёт свою игру». Сложно от всего сердца поддержи-
вать людей, которые своими действиями наносят вред честному имени нашего клуба. Трудно поддерживать диа-
лог с теми, кому наплевать на историю и традиции клуба «Вентспилс».  Надеемся, что рано или поздно чистый и 
честный футбол вернётся в наш город», - сообщил о своём решении А. Молодой в социальной сети “Twitter”.  Но 
ФК «Вентспилс» отреагировал на это двусмысленно: «У ФК «Вентспилс» много настоящих болельщиков, которые 
всегда нас поддерживают, мы играем для них. Своё мнение может высказать любой, особенно болтуны в интер-
нете, но это не означает, что они правы. Есть хорошая пословица: «Собака лает, а караван идёт…».  

(Портал “Delfi”, 11 марта)
• • •

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Нынешний президент футбольного клуба, ингушский миллионер из России Адлан Шишханов уже подозревался 
по поводу «совершенного» в предыдущем месте пребывания в Молдавии и будучи владельцем молдавского 
футбольного клуба «Дачия»… В том числе – представители клуба были допрошены по поводу «воздействия 
на игры». В свою очередь в прошлом году и «Вентспилс» подозревался в не совсем честном футболе. Но уже 
в начале сезона этого года наш «Вентспилс» снова попал под расследование на уровне УЕФА (во всяком слу-
чае так сообщили норвежские масс-медиа) -  причина в тестовом матче с норвежским клубом «Йерв» … Так 
как руководимому новым президентом клубу нравится цитировать пословицы, то это сделаем и мы: «Нет дыма 
без огня» …



№. 10 (102)  15 марта 2019 года6  /  Люди Вентспилса

 Окончание. Начало на 1 стр.

привели его к выводу, что пчёлы – это не только сборщики 
сладкого мёда; они работают в садах и на полях для опыле-
ния культурных растений, а всем людям могут помочь самы-
ми разными способами для сохранения здоровья и в лече-
нии различных болезней.  Наряду с рассказами деда и отца 
Алберта, также пчеловода, Майгонис понял, что трудолюби-
вые насекомые во многих смыслах и ему не раскрыли всех 
своих тайн, своим удивительным поведением часто доказы-
вая, что они умнее, честнее и усерднее, чем некоторые люди.  

«Пчёлы в родительском и в моём доме в большем или 
меньшем количестве были всегда. Когда я подрос, кроме 
пчёл появились и многие другие интересы и дела: выучился 
на шофёра, работал на механизации ферм, в мелиорации, 
строительстве.  Дела шли нормально, но не хватало запа-
ха мёда и жужжания пасеки, по которым тосковала душа. 
Полностью от пчёл уйти невозможно», Майгонис убедился в 
этом после последней попытки это сделать.   

С ПРИРОДНЫМ КОМПЬЮТЕРОМ НА ПЛЕЧАХ
«Опыт деда и отца, а также их рассказы в связи с пчели-

ными семьями, роями, пчелиными матками, трутнями и улья-
ми держались в голове и требовали продолжения вплоть 
до практических решений. Я не старался искать их в умных 
книгах, потому что гораздо интереснее казалось наблюдать 
за поведением пчёл в различных обстоятельствах, пытать-
ся их понять, предугадать и приспособить для нужд челове-
ка, одновременно не причинив вреда насекомым», ударив 
себе по лбу, Майгонис смеётся, что у него на плечах доволь-
но вместительный, данный от природы компьютер, в памя-
ти которого лучше всего записывается и затем годится для 
последующего анализа именно виденное своими глазами, 
слышанное своими ушами и прочувствованное кончиками 
пальцем. 

«На пасеке я проработал полжизни как профессионал, 
хотя и не могу подтвердить свои знания аттестатом, выдан-
ным официальным учебным заведением. Косвенно профес-
сиональную квалификацию подтверждают только почётные 
грамоты и дипломы, которые получал от Латвийского обще-
ства пчеловодов (ЛОП) за ухоженность и нововведения на 
пасеке или как благодарность за мёд отличного качества», 
Майгонис смеётся и говорит, что большая часть и этих бумаг 
уже отдана в музей, дома остались только статьи из газет и 
журналов, в основном о его работе с пчёлами в «Медулаи» 
в Падурской волости, где он живёт последние тридцать лет.    

ЧУТЬЁ ПРИХОДИТ С ГОДАМИ 
«О пчёлах знаю очень много, но по-прежнему не могу 

утверждать, что всё.  Не пренебрегаю и опытом коллег, кото-
рые учились в высших учебных заведениях, но я уверен, что 
лучше всего понять пчёл удаётся, так сказать, сотрудничая с 
ними, решая какую-нибудь практическую проблему их быта 
и выживания, так как в моём личном компьютере, в голове 
собран огромный собственный опыт и опыт коллег; нужно 
только «кликнуть» на сохранившийся в памяти похожий слу-
чай, сравнить с конкретной ситуацией – и совет в руках. 
Радуюсь, если к нему «подключаются» и другие добрые 
люди, а истинные пчеловоды являются таковыми по своей 
сути», Майгонис знает, что говорит, так как братья по ремеслу 
ему известны по всей Латвии.  

«Конечно, неудачи бывают и у него», Майгонис иллюстри-
рует это своим рассказом, как во время колхозов суровый 
опыт получил довольно добросовестный его коллега.   

«Мне предложили перенять и привести в порядок одну 
приходящую в упадок коллективную пасеку. Изучил ситуацию 
и согласился с условием, что ульи перевезут к моему дому.   

Интуиция не подвела, и я понял, что в прежнем месте пчё-
лам портит жизнь на глаз невидимая пыль от расположенно-
го недалеко цеха для травления зерна. Она не могла быть 
зафиксирована точной аппаратурой, потому что такой в кол-
хозе вообще не было. О проблемах свидетельствовало пове-
дение насекомых и их внешний вид, но это можно заметить 
только тогда, если вместе с пчёлами ты находишься каждый 
день и в течение многих лет.  Это был именно такой случай, и 
пасека в новой, чистой среде быстро ожила», пчеловод дела-
ет вывод, что профессиональное чутьё помогает найти пра-
вильное решение даже быстрее, чем чувствительная аппа-
ратура или научные исследования. Необходимо соблюдать 
только одну «мелочь» - своевременно заметить изменения 
во внешнем виде и поведении пчёл.  

НА ПАСЕКЕ НУЖЕН ЯСНЫЙ ГЛАЗ 
«Словами это трудно описать, но пчелу и пчелиный рой в 

целом нужно чувствовать всеми данными человеку органа-
ми чувств, в чём природа нас несколько обделила. Однако, 
если ты занимаешься этим делом долго и от всего сердца, то 
с годами это восприятие восстанавливается и усиливается», 
Майгонис не скрывает, что, не смотря на достойный возраст, 
хотел бы продолжать работу пчеловода. Употребление мёда в 
питании и сеансы апитерапии (применение продуктов пчело-
водства в лечебных целях), летом лёжа в специально постро-
енном над ульями домике, позволило ему сохранить на тяже-
лой работе здоровую спину и рост баскетболиста, по-прежне-
му хорошую память и связную речь с искрой юмора в деталях.  

«К сожалению, не могу этого сказать о ясности своих глаз. 
Но, занимаясь пчёлами, нужно видеть каждый нюанс их здоро-

Собранная в течение всей жизни коллекция – будущим поколениям

вья и поведения», Майгонис должен 
с этим считаться, и теперь он оставил 
в «Медулаи» только несколько семей 
пчёл, в том числе для собствен-
ных нужд апитерапии и нужд хоро-
ших людей. И минимум инвентаря, с 
помощью которого иллюстрировать 
рассказы, если к нему за советом 
приедут коллеги из соседних краёв 
или из-за рубежа. Среди всего проче-
го там можно увидеть изобретённое 
Майгонисом и изготовленное одним 
талантливым автослесарем приспо-
собление для сбора пчелиного яда. 
Стимулируя насекомых высокоча-
стотным электрическим током, полез-
ные и ценные вещества можно полу-
чить, не причинив им вреда. Один 
его образец падурский пчеловод про-
дал пришедшим в восторг белору-
сам, которые были готовы заплатить 
за аппарат любую сумму, но автор цену не взвинтил в наде-
жде, что южные соседи используют приспособление не для 
алчного бизнеса, а для получения лечебных веществ для 
нужд больных людей.  

ЯД ПОМОГАЕТ ЗДОРОВЬЮ  
Майгонис рассказал, что пчелиный яд в медицине исполь-

зовался ещё до нашей эры, однако его получение по-преж-
нему требует чрезвычайно точных действий, к тому же в 
чётко определенные часы, когда на улице нет солнечного 
света. Если действовать халатно и невнимательно, процесс 
может окончиться трагически и даже смертельно», ветеран 
пчеловодства вспоминает, что в своё время эта работа хоро-
шо оплачивалась.  И прогнозирует, что востребованной она 
будет и в будущем, так как применение пчелиного яда снова 
становится популярным: его используют для лечения ревма-
тизма, подагры, мигрени, гипертонии, бронхиальной астмы и 
других заболеваний. Его немного гложет тот факт, что в своё 
время он не запатентовал это приспособление, ведь тогда 
доходы, скорее всего, превысили бы размер пенсии.   

ЭКСПОНАТЫ ЭМАРСА ЖДУТ СВОЕГО ВЫХОДА 
«Но я не жалуюсь. Работа с пчёлами отучила меня от вред-

ных привычек, на сэкономленные средства мог позволить 
себе купить дом и из унаследованного леса построить новый. 
В Падуре, на территории замкового парка, у своего последнего 
места работы – Нижнекурземской опытной станции приобрёл 
и выделил под пасеку большой и роскошный участок земли», 
Майгонис скромно умалчивает, что приведение в порядок тер-
ритории потребовало от него основательных усилий. 

«Близкие мне люди не выказали желания хозяйничать в 
этом райском уголке и работать на пасеке, поэтому всё это 
сейчас перешло в собственность молодой и старательной 
семьи керамистов и мастеров художественной деревообра-
ботки, сохранившей для меня комнатку в мною построенном 
доме, пчелиный вагончик и небольшую площадь для разме-
щения оставшихся музейных экспонатов, так как остальные 
ждут своего выхода в Вентспилсе. 

Так хочется верить, что там за ними будут ухаживать и 
посетителям их покажет не сухой чиновник, а настоящий и 
знающий пчеловод, так как, как обычно говорится в рекла-
мах, они этого достойны. Об этом говорят уже сами назва-
ния: венгерский улей с вращающимися дисками, двухэтаж-
ный чурбачок, где внизу – пчёлы, а наверху - шмели; колоды 
для ловли пчелиного роя и многое другое.  

Они интересны не только своим происхо-
ждением, внешним видом и применением, 
но и как образец выдумки моих собратьев 
по ремеслу. Например, немецкие туристы 

были восхищены, когда увидели, что на пасеке в «Медулаи» 
используется дымовая канистра, которая изготовлена из кор-
пуса противогаза, используемого в немецкой армии во время 
Второй мировой войны.  В Вентспилсском музее можно будет 
увидеть и пчелиный вагончик, с помощью которого можно 
было вывезти на пастбище девять ульев у каждого борта.  
За всеми ними можно было ухаживать при любых погодных 
условиях, находясь между рядами ульев.  Только позднее я 
понял, почему, выходя оттуда после интенсивной работы, 
чувствовал не усталость, а прилив энергии. Опытные кол-
леги пояснили, что работа одновременно была и сеансом 
апитерапии, и меня заряжали жужжание пчёл, микровибра-
ции, вызванные движением крыльев, неповторимый аромат 
и наполненный им воздух. Украинские коллеги в советские 
годы гордились тем, что у них спаньё в домиках над пчели-
ными ульями практиковалось уже давно и что на это подпи-
сался тогдашний высший руководитель коммунистической 
партии Михаил Горбачев. “Может именно поэтому ему хвати-
ло сил разрушить огромную советскую империю», восхваляя 
эффективность апитерапии, иронизирует Майгонис.  

УВАЖАЯ ВЫБОР БЛИЗКИХ 
Около десяти лет назад надежды на то, что будет пере-

нято его материальное и профессиональное наследство, 
Майгонис связывал с внучкой Илзитей, которой эта работа 
нравилась и удавалась, она использовала не только опыт 
деда, но и получала знания на специальных курсах. 

«К сожалению, или к счастью, но её личная жизнь сложи-
лась иначе», Майгонис с уважением говорит о выборе внуч-
ки. Интереса к падурским пчёлам не выказали и проживаю-
щие в Вентспилсе дети сестры.   

«Я никого не осуждаю, так как работа на пасеке действи-
тельно тяжелая, если хочешь её сделать хорошо. К тому же 
она требует выдумки, несколько побочных ремёсел, напри-
мер, навыки в профессии столяра, механизатора, слесаря.  
Плюс ненормированное рабочее время, когда ты должен 
отвечать не только за свою семью, но и за миллионы малень-
ких насекомых в ульях. Необходимо много старания и терпе-
ния, чтобы везде и во всём было согласие. 

Продукты пчеловодства из собственной пасеки, конечно, 
укрепляют и нервы, и тело, но они помогают только в том 
случае, если ты чувствуешь, что в этом твоё призвание – с 
радостью делать именно эту работу», Майгонис удовлет-
ворён тем, что у него такая возможность была в течение мно-
гих лет жизни. 

У пчелиного улья, который изготовлен из увядшего вяза в Падурском замковом парке. 

Майгонис со своей старательной и  
умелой внучкой Илзитей.

С родителями Албертом и Юлой  
в школьные годы. 
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Наполовину ещё зима, наполови-
ну – уже весна. Ни то, ни другое. 
Такое «ни то, ни другое» ждёт 
нас в конце этой недели в куль-
турной жизни Вентспилса – без 
актуальных новостей и особых 
событий. Кроме одного, которое 
больше можно считать событи-
ем государственного масштаба 
– историческая реконструкция на 
киноэкране. Это завершающий 
цикл фильмов в честь столе-
тия Латвии – кинофильм «1906», 
премьера которого состоялась 
в середине этой недели в Риге, 
и сейчас фильм можно будет 
посмотреть во всей Латвии, 
в том числе – и в Вентспилсе. 
Отправимся посмотреть фильм, 
который уже назван самой мас-
штабной криминальной драмой, 
какую не демонстрировали в 
Латвии по крайней мере пару 
десятилетий. 

И нтригующе, не так 
ли? Интригу при-
умножает и посыл 
фильма. Это рассказ 
об идеалах, мятеже 

и о том, что даже самые прекрас-
ные идеалы часто требуют крова-
вых жертв. Это время, когда Рига 
расцветает и находит свою иден-
тичность – почти как оба главных 
героя фильма. Сюжет фильма 
разворачивается на фоне драма-
тических событий в Риге осенью 
1906 года. Это время, когда прак-
тически подавлена революция 
1905 года, тайная полиция побе-
дила в борьбе с социал-демокра-
тами.  Только одна группа упрямо 
продолжает свою деятельность. 
Социал-демократ Пелекайс зна-
комится с поэтессой Виолеттой, 
которая пытается занять своё 
место литературных кругах Риги. 
Одновременно социал-демократ 
Пелекайс со своими товарищами 
Снегирём, Оратором, Бароном и 
Джентльменом организуют дерз-
кое нападение на фабричную 
кассу, чтобы получить деньги для 
вооруженной борьбы.  Нападение 
не удаётся так, как планирова-
лось, и Пелекайсу необходима 
помощь Виолетты. Руководимые 
разными мотивами, оба включа-
ются романтичную и смертельную 
авантюру. Звучит хорошо, не так 
ли?  

«Ventspilnieks.lv» советует вам 
посетить ещё два концерта, но 
на следующей неделе. Не менее 
своеобразным, чем фильм, будет 
следующее событие. В среду, 
20 марта, в театральном доме 
«Юрас варты» с необычной про-
граммой выступит Вентспилсский 
камерный оркестр. На сей раз не 
будет ничего из духовной музыки 
или шедевров выдающихся ком-
позиторов прошлого столетия. На 
этот раз камерный оркестр испол-
нит… самые яркие рок-баллады! 
И не только оркестр, на сцену 
поднимутся солисты Андрис 
Эрглис, Айя Витолиня, Элза 
Розентале и Атис Иевиньш.  

Ну а ценители мелодий 
отправятся в театральный дом 
днём позже, 21 марта, когда в 
Вентспилсе будет гостить выда-
ющийся оркестр Национальных 
вооруженных сил с итальянским 
дирижёром Патрицио Эспозито 
за пультом. Программе дано 
красивое название «Вечер в 
Италии». В программу включе-
ны музыкальные произведения 
композиторов разных стран, осо-
бый акцент сделан на итальян-
ских авторов. К тому же вход на 
этот концерт бесплатный! 

Наслаждаться 
своеобразием

Кладбище – овеянное грустью и трауром место последнего упокоения. 
Словно огромная книга, в которую вписаны тысячи имен и дат, которые 
обозначают границы человеческой жизни и высечены на памятниках. 
Однако много и заросших травой могилок, где имя покоящегося и даты его 
жизни стали тайной. 

Два рассказа о Лесном кладбище

В Вентспилсе много кладбищ, кото-
рые стоило бы обойти и вспом-
нить усопших, наших предше-
ственников, которые когда-то 
ходили по тем же улицам. Многие 

из них делали добрые дела для города и госу-
дарства. На сей раз мы завернем на Лесное 
кладбище. 

В старой части кладбища, в сторону леса, 
уже издалека виднеется высокий памятник, 
который изображает скалу и опустившегося 
на нее орла со сломанным крылом. Такие 
памятники во время Первой Республики 
устанавливали на могилах погибших воен-
ных летчиков. На Лесном кладбище поко-
ится один из них. На памятнике высечено 
имя «Arturs Kraulis», даты говорят о том, что 
погибшему было всего 28 лет. 

Артурс Краулис родился в Вентспилсе, 
в 1915 году окончил Вентспилсскую реаль-
ную школу, а уже через месяц вместе с 
тысячами курземцев бежал в Россию. 
Восемнадцатилетний юноша был готов 
отправиться на войну, но в месте регистра-
ции солдат был зачислен в военную школу. 
Через полтора года он окончил ее в звании 
младшего офицера и отправился на немец-
кий фронт. Kраулис вернулся в Латвию осе-
нью 1918 года незадолго до провозглаше-
ния Латвийского государства и без промед-
ления вступил в ряды будущей Латвийской 
армии, боролся против армии Бермондта–
Авалова и отличился в боях под Елгавой. 
В 1920 году он стал кадетом Латвийской 
школы военной авиации, освоил управление 
одноместным истребителем; имея звание 
старшего лейтенанта, был назначен коман-
диром II отделения Авиационного дивизио-
на. Руководство Латвийской армии считало 
Артурса Краулиса одним из самых способ-
ных военных летчиков. Несмотря на то что 
занимаемая должность этого не предполага-
ла, он многократно отправлялся на самолете 
искать суда, замерзшие в Балтийском море, 
и доставлял их командам продукты. 

Последняя спасательная миссия Краулиса 
состоялась весной 1922 года, когда в марте 
в море среди льдин оказались заточенными 
несколько немецких судов. Об этом событии 
в «Ventas Balss» сказано: «Военные летчики 
Краулис и Депре 24 марта отправились на 
самолете в Мерсрагс к замерзшим во льду 
четырем немецким пароходам и доставили 
им три мешка продуктов, а потом не вер-
нулись, из-за чего подумали, что летчики в 
результате несчастного случая упали в море 
и утонули. Но в субботу, 1 апреля, они въе-
хали в Вентспилс на немецком пароходе 
«Rudolf». Оказалось, что при посадке на лед 
у самолета сломался пропеллер. Пароход 
принял обоих летчиков вместе с легким 
самолетом и после освобождения из ледя-
ных оков доставил на берег. Немецкие моря-
ки сердечно благодарили латышских летчи-
ков за их самоотверженность, когда они ока-
зывали помощь попавшим в беду». 

Сослуживцы рассказыва-
ли, что страх и нерешитель-
ность были чужды старшему 
лейтенанту Краулису, а чув-
ство ответственности – на 
самом высоком уровне. 

Наверное, немного осто-
рожности могло бы спасти 
жизнь молодого смельчака. 
Однако этого ему не хвата-
ло… 1 сентября 1922 года 
Краулис летел из Риги в 
Елгаву, чтобы оттуда сроч-
но доставить двух офице-
ров в Ригу. Самолет при-
землился на полоске земли 
между Лиелупе и Дриксой. 
В момент подъема дул силь-
ный ветер, поэтому летчик 
был вынужден взять курс на 
парк при замке. Стараясь 
поднять самолет над высо-
кими деревьями в парке, он 
потерял скорость, а потом 
тяжелому самолету уже не 
удалось набрать необходи-
мую высоту. Самолет упал 
на противоположном бере-
гу Лиелупе. Обоим пассажи-
рам за пару секунд до удара удалось выпры-
гнуть, и они остались живы, а пилот уда-
рился головой о панель управления или 
штурвал и умер на месте. 

Через три дня останки Артурса Краулиса 
привезли в родной город. Прощание с геро-
ем боев за освобождение Латвии и смелым 
летчиком прошло в евангелически-лютеран-
ской церкви. На Лесное кладбище Артурса 
Краулиса провожали почти половина жите-
лей города, среди них и команда военного 
судна «Virsaitis». 

Долгие годы за могилой старшего лей-
тенанта Краулиса тщательно ухаживали, 
теперь кажется, что и те, кто за ней ухажи-
вал, ушли от нас. В Вентспилсе дислоциру-
ются несколько формирований НВС, может 
быть, современные латвийские военные в 
знак уважения к памяти своего достойного 
предшественника могли бы взять на себя 
заботу о месте его последнего упокоения? 

За забором вокруг Лесного кладбища, поб-
лизости от Белого креста находятся два без-
ымянных кладбища (одно как раз за крестом, 
другое – между автобусной остановкой и тро-
пой для прогулок). Можно спросить: почему 
за забором? Для того чтобы найти ответ на 
этот вопрос, нужно вернуться в сравнитель-
но далекое прошлое, конкретнее, в 1945 
год. Когда в конце Второй Мировой войны в 
Латвии восстановили режим советской окку-
пации, началась охота на «врагов народа» 
– бывших латышских легионеров, нацио-
нальных партизан и тех, кто их поддержи-
вал. Всех мужчин от 16 до 60 лет, которые не 
могли доказать свою лояльность Советам, 
заключили под стражу и согнали в так назы-

ваемые фильтрационные лагеря. Один такой был и 
в Вентспилсе, на лесной территории между нынеш-
ними улицами Саулес и Айзсаулес, огороженный 
забором из колючей проволоки в несколько рядов, 
вспоминает долголетняя руководитель Объединения 
политически репрессированных края Велта Краулере. 
Рассказывают, что согнанные туда были в основном 
сельскими жителями. Те, кто умер от голода или пыток 
в лагере, похоронены в общей яме. Но некоторые 
пытались бежать… Многочисленные косвенные сви-
детельства говорят о том, что два безымянных кладби-
ща стали местом упокоения тех, кто пытался бежать и 
был застрелен. В годы советской оккупации эти могил-
ки не имели надгробий, более того, они неоднократно 
«исчезали», а потом восстанавливались, на них воз-
лагались цветы и венки. В связи с фильтрационным 
лагерем и гибелью многих латышских патриотов было 
выбрано и место для Белого креста. 

Однако это описание было бы неполным без одно-
го удивительного рассказа, который был услышан в 
60-е гг. прошлого века. Рассказчица была пожилой, 
очень интеллигентной женщиной. Итак, за день до 
Троицы (то есть в конце мая или первые дни июня) 
она убирала на могилах родителей, которые нахо-
дятся возле самого забора кладбища на той сторо-
не, где сейчас Белый крест. Неосознанно подняла 
голову и увидела со стороны улицы Саулес бегуще-
го между сосен молодого мужчину в каких-то рваных 
лохмотьях. Вдруг раздались четыре выстрела, и он 
упал. Рассказчица страшно испугалась. Придя в себя, 
она поспешила посмотреть, что случилось с упавшим 
человеком, но на том месте, где она его видела, была 
едва различимая могилка… Читатель волен верить 
или нет, но мудрые люди говорят: отпечатки особен-
но драматических, трагических событий сохраняются 
в каком-то недоступном человеку измерении, чтобы 
проявиться в определенный день и час. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!



№. 10 (102)  15 марта 2019 года4  /  Актуально

В результате отмены КОЗ 
подорожает отопление? 
Министерство экономики в конце марта 
подаст в правительство предложения 
об отмене компонента обязательной 
закупки (КОЗ), но это может привести 
к росту цены на электроэнергию. Это 
означает, что тариф на отопление может 
измениться в 15 самоуправлениях – он 
может вырасти на 10%-40%. Министр 
Ральф Немиро обещает искать решения, 
чтобы это не задело кошельки жителей. 
Эксперты отмечают, что предотвратить 
рост цен можно, если не отменять КОЗ 
так стремительно. 

Растет доверие к 
правительству и партиям 
В Латвии партиям не доверяют 82% 
респондентов, что на 7% меньше, чем 
полтора года назад, свидетельствует 
исследование Евробарометра. Удельный 
вес тех, кто не доверяет правительству, 
уменьшился с 64% до 58%. Сейму не 
доверяют 66% опрошенных, что на 9% 
меньше. Больше всего доверяют армии 
(66%), радио и полиции (по 62%), TВ 
(59%). 

Долг перед государством –  
2,7 млн евро 
Из тех налогоплательщиков, кто первы-
ми подали декларации о доходах, 31,2 
тысячи должны вернуть в бюджет 2,7 млн 
евро. Рассматриваемые в Сейме измене-
ния в законе предполагают, что оплатить 
налоговую разницу можно будет до дека-
бря 2020 года, а не сразу. 

Ушаков получит «подарок»  
до выборов 
Надежды рижского мэра Нила Ушакова 
укрыться в Европарламенте, полу-
чив статус депутата, могут не сбыть-
ся, так как в связи с коррупционными 
скандалами в структурах думы, «Ригас 
сатиксме» и «Ригас карте» против него 
в Генпрокуратуру обратился оппозици-
онный депутат думы Вилнис Кирсис. Он 
отметил, что Ушаков «сам эту бесхозяй-
ственную и коррумпированную систему 
создал и прикрывал, поэтому он непо-
средственно и лично ответственен за 
происходящее». Тем временем БПБК в 
своем расследовании надеется, что как 
можно быстрее это дело будет пере-
дано в прокуратуру для предъявления 
обвинений. 

Сигаретами нельзя будет 
торговать открыто
Впредь в магазинах табачные изделия 
нельзя будет выкладывать на обозрение 
покупателей, их можно будет приобре-
сти, руководствуясь ценником. Сигареты 
будет запрещено размещать на видном 
месте. Желающий приобрести их покупа-
тель должен будет попросить у продавца 
особенный лист с ценами. 

В Латвии средний возраст 
женщин, родивших первенца, 
один из самых низких  
в Европе 
Средний возраст латвийских женщин, 
впервые ставших мамами, составляет 
26,9 года, и это третий самый низкий 
показатель в Евросоюзе. Самые моло-
дые мамы, родившие первенца, – в 
Болгарии (26,1 года), а самый большой 
средний возраст женщин, впервые родив-
ших ребенка, в Италии и Испании – 31 
год. 

Спешат убрать  
информацию  
о зарплате 
Учреждения государства и самоуправ-
лений после решения Конституционного 
суда спешат удалить с домашних стра-
ниц информацию с именами, фамилиями 
работников и суммами выплаченной им 
зарплаты. Норма, которая признана не 
соответствующей Конституции, вступила 
в силу с прошлого года. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. э-почта:  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Уже более 10 лет длится рассмотрение уго-
ловного дела, в рамках которого в тяжких 
преступлениях обвиняется ограниченный в 
праве выполнять обязанности председате-
ля Вентспилсской городской думы, однако 
фактически являющийся ее руководителем 
Айварс Лембергс. Прокуратура требует для 
крестного отца партии – «чемпиона добрых 
дел» 8 лет тюрьмы с конфискацией имуще-
ства и денежным штрафом 64 500 евро, с 
заключением под стражу прямо в зале суда. 

Э то требование прокурора 
Юриса Юрисса вызвало у суда 
два логичных вопроса: почему 
такой сравнительно короткий 
срок лишения свободы и почему 

необходимо заключение под стражу прямо в 
зале суда сразу после оглашения приговора. 
Прокурор Ю. Юрисс после заседания суда 
упомянул о нелишенной оснований обеспо-
коенности, что обвиняемый после оглаше-
ния решения суда может бежать из страны. 
Действительно ли один из богатейших лат-
вийских сениоров готовится, как Нил Ушаков 
в Риге, бросить все и скрыться? 

БЕСПРЕПЯТСТВЕННЫЕ ДЕЙСТВИЯ 
С ЗАРУБЕЖНЫМИ АКТИВАМИ 

Ю. Юрисс поясняет, что нет ни малейших 
сомнений в том, что решение суда первой 
инстанции будет обжаловано, что, в свою 
очередь, дает возможность А. Лембергсу 
выехать из Латвии. Для того чтобы он не 
избежал отбывания наказания и не бежал 
после оглашения приговора, необходимо 
применить меру пресечения – заключение 
под стражу. 

По мнению прокуратуры, А. Лембергс 
виновен во всех предъявленных ему обви-
нениях, и, если суд признает А. Лембергса 
виновным, недопустимо, чтобы «он взял и 
бежал». Ю. Юрисс напомнил, что в латвий-
ской судебной практике уже бывали такие 
случаи. Один из ярчайших примеров – под-
куп результатов выборов юрмальского мэра, 
когда осужденный за взяточничество быв-
ший предприниматель Германс Милушс 
после решения суда бежал в Россию. 
Надежды на выдачу таких «беглецов» весь-
ма призрачны, если не сказать, что их нет 
совсем. В свою очередь, А. Лембергс пери-
одически публично высказывается в отно-
шении России с симпатией, что регулярно 
цитируется в так называемых кремлевских 
медиа. 

Дело Лембергса на финишной прямой

В качестве еще одного обоснования подо-
зрений в возможном бегстве А. Лембергса 
Ю. Юрисс упомянул зарубежные активы А. 
Лембергса и то, как легко он оперировал 
ими до сих пор и с какой легкостью покинул 
страну, чтобы производить действия с этими 
активами. 

СТРАТЕГИЯ БЛЕФА
Эффективные результаты в политической 

карьере А. Лембергса до настоящего момен-
та приносили манипуляции с информацией 
и фактами, или, проще говоря, блеф. Однако 
в наши дни каждый имеет все больше воз-
можностей свободно воспользоваться база-
ми данных, специфической информацией и 
анализировать ее, таким образом, больше 
не наступая на «грабли» блефа. 

Изворотливость и блеф можно наблю-
дать и в процессе судопроизводства. 
Государственные обвинители констатирова-
ли, что имеющиеся в деле положительные 
характеристики обвиняемых лиц абсолютно 
необъективны. Оказалось, что их дали лица, 
которые находятся в подчинении у обвиняе-
мых. Но прокуратура допросила ряд людей, 
в том числе, и нейтральных лиц, которые 
никак не заинтересованы в исходе дела. Эти 
лица охарактеризовали обвиняемых совсем 
иначе – очень негативно. Как сказал в суде 
Ю. Юрисс: «Многие свидетели указали, что 
обвиняемый Айварс Лембергс стремился 
узурпировать власть и использовать ее в 
корыстных целях, его характеризовали как 
корыстное лицо». 

Сказанное прокуратурой дает основания 
полагать, что имело место осознанное затя-
гивание уголовного процесса. В основном 
по вине самих обвиняемых и их предста-
вителей судопроизводство так затянулось. 

Например, со стороны защиты поступали 
вопросы, которые абсолютно не имеют отно-
шения к делу, а также одни и те же вопро-
сы в надежде, что государственная защита 
этого не заметит. 

КОНФИСКАЦИИ ПОДЛЕЖАТ 
СОТНИ МИЛЛИОНОВ ЕВРО 

По подсчетам прокуратуры, стоимость 
имущества А. Лембергса, которое подлежит 
конфискации, измеряется несколькими сот-
нями миллионов евро. Правда, прокурату-
ра не конкретизирует, сколько именно сотен 
миллионов. Лишь указывает, что существен-
ная часть активов находится за рубежом. 

В прошлом году Балтийский центр иссле-
довательской журналистики «Re:Baltica» зая-
вил об утечке данных из юридических фирм 
«налогового рая», где впервые в публич-
ном пространстве обозначилась, по крайней 
мере, приблизительная стоимость собствен-
ности дочери А. Лембергса. Основанное в 
1992 году «Cerise Trust Savings», в котором, 
согласно подписанным А. Лембергсом доку-
ментам, держатся как минимум активы сто-
имостью 10 млн долларов США, в уголов-
ном деле А. Лембергса появляется лишь 
минимально. Это якобы семейный траст, 
который управляет рядом других компаний. 
Дочь стала бенефициаром траста в 2003 
году. В свою очередь, в судебном процессе 
в Лондоне, в котором дочерние предприятия 
АО «Latvijas kuģniecība» безуспешно пыта-
лись взыскать с А. Лембергса 135 млн долла-
ров США за международное мошенничество, 
бенефициарами в «Cerise Trust» были указа-
ны двое детей А. Лембергса. То, что именно 
и как много на самом деле принадлежит А. 
Лембергсу, сложно сказать точно, но первые 
ростки правды появились. 

ПРОКУРАТУРА ПРЕДЪЯВЛЯЕТ 
АЙВАРУ ЛЕМБЕРГСУ 
ОБВИНЕНИЯ: 
- взяточничество в особо крупных 
размерах; 
- легализация финансовых средств и 
другого имущества, полученных преступ-
ным путем; 
- совершение служебного подлога; 
- участие в имущественных сделках, 
которые ему, в соответствии со служеб-
ным положением, были запрещены; 
- злонамеренное использование служеб-
ного положения. 

Редко в каком городе уровень преступности настолько низок, что, как говорится, можно 
держать двери своей квартиры нараспашку. Всегда найдется какой-нибудь ловкий и 
наблюдательный воришка, который готов появиться незваным гостем в чьей-либо соб-
ственности. Однако в целом в стране уровень преступности в прошлом году был самым 
низким со времени восстановления независимости. Во многих городах уровень пре-
ступности значительно упал, даже в Риге. В Вентспилсе противоположная ситуация: в 
противовес утверждениям отцов города, что щедро спонсируемая полиция самоуправ-
ления безупречно выполняет свою работу, статистика говорит об обратном. Уровень 
преступности вырос, причем значительно. Государственная полиция предупреждает, 
что в Вентспилсе в последнее время резко возросло число краж из собственности. 

Будьте осторожны – воришки не дремлют!

В прошлом году в Вентспилсе всего 
было зарегистрировано 73 кражи 
из собственности. Абсолютное 
большинство, или 62 кражи было 
совершено из квартир. В июне 

прошлого года в Вентспилсском участке поли-
ции было зарегистрировано 17 краж – каж-
дый второй день совершалась квартирная 
кража, рассказывает исполняющий обязан-
ности начальника отдела Полиции поряд-
ка Вентспилсского участка Государственной 
полиции Гатис Беловс. Согласно статистике, 
в период с 1 января 2018 года до 28 февра-
ля 2019 года в Вентспилсском участке заре-
гистрированы 62 квартирные кражи, 6 краж 
из подъездов и 11 краж из подвалов много-
квартирных домов. 73 кражи совершены в 
Вентспилсе, остальные – в волостях Угале, 
Пилтене, Варве и Таргале. В Вентспилсе в 37 
случаях кражи совершены на левом берегу 
Венты, в 36 случаях – на правом берегу, или 
в Парвенте. 

На левом берегу «черная точка» – это 
квартал улиц Саулес и Айзсаулес, Атпутас и 
Инжениеру, где зарегистрировано 12 краж – 
шесть краж из подвалов и шесть – из квартир. 

В свою очередь, в Парвенте больше всего краж 
происходит в районе улиц Талсу, Целтниеку, 
Эмбутес и Таргалес. Здесь зарегистрирова-
но восемь краж из квартир и три кражи из 
подъездов. Воры облюбовали также район 
улиц Риндас, Усмас, Таргалес и Сигулдас, где 
совершили шесть квартирных краж. 

«Черным» месяцем для Вентспилса стал 
июнь, когда в городе было зарегистриро-
вано 17 краж, много подобных преступле-
ний совершено и в марте, августе и ноябре 
– от семи до восьми в месяц. Нужно отме-
тить, что за первые два месяца этого года, 
по сравнению с прошлым годом, количество 
краж заметно увеличилось. Если за первые 
два месяца прошлого года их было четыре, 
то в этом году – уже 12. 

«Преступники, совершившие кражи, про-
никли в квартиры, взломав входные двери, 
замки – всего в 16 случаях, также в 16 слу-
чаях кражи совершили лица, которые были 
знакомы с потерпевшими, в том числе, в 
четырех случаях – после совместного рас-
пития алкоголя. В семи случаях преступники 
проникли в квартиру, так как не была закрыта 
входная дверь, пять раз воры забирались в 

квартиру, повредив окно, или через открытое 
окно», – рассказал Г. Беловс. 

Воры не брезгуют ничем из того, что без при-
смотра оставлено в квартирах, – даже веща-
ми, которые, на первый взгляд, не являются 
особо ценными или были в употреблении. Это 
мобильные телефоны, планшетные компью-
теры, телевизоры, декодеры, портативные и 
стационарные компьютеры, ювелирные изде-
лия и кошельки. В свою очередь, из подва-
лов многоквартирных домов крадут детские 
коляски, велосипеды, запчасти для транспорт-
ных средств, бытовую технику и другие вещи. 
Обычно преступники проникают туда, взламы-
вая двери и замки. В свою очередь, из подъ-
ездов крадут велосипеды и детские коляски. 
Уносят все, что «не привязано». 



Айегун и Фортеш 
устроили праздник 
Новый сезон Латвийской футболь-
ной Высшей лиги с победы уда-
лось начать ФК «Вентспилс», кото-
рый на своем поле со счетом 2:1 
одержал победу над экс-чемпио-
нами – юрмальским «Спартаком», 
где теперь играет вратарь Виталий 
Мельниченко и бывший капитан 
Виталий Речицкис. Голы забили 
Тосин Айегун и Амансиу Фортеш. 
Следующую игру ФK «Вентспилс» 
проведет в гостях против ФК 
«Елгава», а 31 марта у себя дома 
примет ФК «Metta/LU».

У ослабленной 
«Венты–2002» еще 
одно поражение 
Вентспилсский хоккейный клуб 
«Вента–2002» потерпел уже 4-е 
поражение подряд в Лиге разви-
тия юниорского хоккея, на сей раз 
у себя дома со счетом 4:5 проиграв 
команде «Mārupe/AKO». Две шайбы 
на счету Райво Фрейденфелдса. 
«Вента–2002» с 56 очками еще 
сохраняет 2-е место, но лишь на 
два очка меньше и игра в резерве у 
«Liepājas SSS».

Для чемпионов 1/4 финала 
началась с поражения 
Нынешние чемпионы Латвийской 
национальной первой лиги – ВК 
«Вентспилс» с поражения начали 
борьбу за защиту титула. В первом 
матче 1/4 финала на своей пло-
щадке вентспилчане со счетом 2-3 
проиграли «Jēkabpils Juniori/JSS». 
Лидер вентспилчан Кристапс Шепте 
в этом матче завоевал 17 очков. 
Ответная игра состоится 23 марта в 
Екабпилсе. 

+57 против Екабпилса
Убедительную победу в играх 
Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиги отпраздновал БК «Вентспилс», 
который на своем паркете с переве-
сом в 57 очков обыграл аутсайдеров 
лиги Екабпилс – 115:58. 23 очка на 
счету Джинатана Арледжа, 21 очко 
и 11 подборов под кольцом у Усмана 
Драме. У вентспилсских баскетбо-
листов 25 побед подряд, команда 
лидирует. 

У пловцов – 
три золотые медали 
На состоявшемся в Риге чемпио-
нате Латвии вентспилсские пловцы 
завоевали три золотые и две сере-
бряные медали. Двукратным чем-
пионом Латвии среди взрослых в 50 
м вольным стилем и стилем «бат-
терфляй» стал 18-летний Робертс 
Земтурис. На второй дистанции он 
разделил победу с вентспилчани-
ном Павлом Вилцансом, у которого 
также две бронзовые медали на дис-
танции 50 м на спине и 100 м стилем 
«баттерфляй». 

Лучший – в шестерке 
Лучшим среди вентспилчан на чем-
пионате Латвии по настольному хок-
кею стал Элвийс Силиньш, который 
в классе «Open» занял 6-е место, 
на 12-м месте Алвис Силиньш, 13-м 
стал Александр Жерновой. Всего 
в команде от Вентспилсского дома 
творчества стартовали 15 игроков. 

Вентспилсский марафон в 
этом году состоится 16 июня 
Уже десятый год подряд за неде-
лю до праздника Лиго в Вентспилсе 
будет организован марафон Парка 
приключений. В этом году состязания 
пройдут 16 июня. На трассе бегуны 
будут участвовать в марафоне, полу-
марафоне, беге на дистанции в 10,55 
км и 5,3 км, а соревнования пройдут 
в сериале «Bigbank Skrien, Latvija!». 
Планируется, что в забегах примут 
участие около 3000 бегунов. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Клуб ФK «Вентспилс» новый сезон начал с двойственным чувством. С одной стороны, ощу-
щалась радость от хорошей игры и победы у себя дома над экс-чемпионами – юрмальским 
«Спартаком». С другой – чувство стыда и выяснение обстоятельств, а также беспокойство 
в связи с неясным будущим из-за подозрений в участии в подозрительной игре в Испании, 
по поводу которой расследование начала главная европейская футбольная организация 
UEFA. Оплеуху клуб только что получил и от своего двенадцатого игрока – болельщиков. 
Самые страстные фаны команды – группа «Ventspils Ultras», известная традицией зажигать 
на трибунах цветные дымовые свечи, заявила о прекращении поддержки – впредь практи-
чески никакой поддержки на трибунах не будет даже во время домашних игр. Тем временем 
Вентспилсское городское самоуправление до сих пор не высказалось по поводу сложив-
шейся ситуации.

Скандал с ФК «Вентспилс» набирает 
обороты – команду покинул фан-клуб

Л идер «Ventspils Ultras» Алексей 
Молодой в «Twitter» подчер-
кнул, что очень трудно поддер-
жать такую команду, которая 
регулярно участвует в подо-

зрительных играх. «Трудно на трибунах 
кричать во всю глотку за такую команду и 
игроков, которые на поле играют «в свою 
игру». Трудно от всего сердца болеть и 
переживать за людей, которые своими дей-
ствиями позорят наш клуб. Трудно вести 
диалог с теми, кого не заботят история и 
традиции вентспилсского клуба. Мы наде-
емся, что рано или поздно в этот город 
вернется честный и чистый футбол», – 
пишет А. Молодой, выражая надежду, что 
клуб очистится от этой скверны, и тогда на 
трибунах можно будет увидеть страстных 
болельщиков. 

Однако А. Молодой заявил, что «Ventspils 
Ultras» приняли суровое решение: несмо-
тря на то, что сезон только что начался, 
фан-группа категорически откажется от вер-

бальной и визуальной поддержки команды в 
течение всего года. 

В свою очередь, Вентспилсское город-
ское самоуправление об этой нелицеприят-
ной ситуации и риске запятнать честь города 
особенно не беспокоится, так как до сих пор 
никак публично не отреагировало на опи-
санную ситуацию. Правда, во главе админи-
страции клуба больше нет никого из самоу-
правления, ранее клубом руководил Гунтис 
Блумбергс, но с 2018 года город отдал клуб 
в руки гражданина России А. Шишханова. 
Однако среди тех, кто оказывает основную 
поддержку, – Вентспилсская городская дума 
и олимпийский центр «Вентспилс», которые 
выступают за чистую и честную игру. 

«Ventspilnieks.lv» уже писала, что UEFA 
начала расследование в связи с подозри-
тельной проверочной игрой ФК «Вентспилс» 
в предсезонном подготовительном цикле в 
Испании против норвежского клуба «Jerv», 
когда в завершение матча вентспилчане на 
последних минутах несколько раз букваль-

но отдали противникам мяч и позволили 
им беспрепятственно забить, к тому же, в 
заключительной части игры были замечена 
подозрительно высокая активность в отно-
шении ставок именно на «Jerv», что лишь 
усиливает подозрения в намеренном пора-
жении. Вентспилчане оспорили прозвучав-
шие подозрения, а руководство клуба под-
черкнуло, что в этой игре на поле якобы был 
третий состав. Немногим более года назад 
владельцем ФK «Вентспилс» стал россий-
ский предприниматель, миллионер Адлан 
Шишханов, однако он ранее был участником 
подозрительных сделок. Перед появлением 
в Латвии А. Шишханов владел сильнейшим 
клубом Молдовы «Dacia». Однако в Молдове 
был начат уголовный процесс по подозре-
нию в неуплате налогов в крупном размере, 
а также о выплате зарплаты в конверте на 
сумму три миллиона евро. На протяжение 
нескольких лет, пока российский предприни-
матель действовал в этой стране, он подо-
зревался и в договорных матчах. 

Вот мы и дождались весны. Не только представительницы прекрасного пола, но и муж-
чины все чаще с беспокойством оценивают свою фигуру, глядя в зеркало, и, даже при-
щурив один глаз, в отражении трудно не заметить накопленные лишние килограммы. 
Поскольку лишний вес – вопрос, связанный не только с модой, но и с состоянием здоро-
вья, многие задумываются о выборе подходящей диеты. Вашему вниманию – вариант, 
предлагаемый шведскими диетологами. 

Весеннее преображение. 
Вариант шведских диетологов

Л юди в Швеции издревле занима-
лись рыбной ловлей и охотой. 
Поэтому в основе национальной 
кухни в Швеции, как и в других 
скандинавских странах, – рыб-

ные и мясные блюда. Этот выбор продикто-
ван самой жизнью – длинной холодной зимой 
эти продукты незаменимы: их можно было не 
только длительно хранить в холоде, они при-
носили организму максимальную пользу. 

В наши дни рыбу и морепродукты шведы 
едят практически каждый день, а иногда селед-
ка на столе у шведской семьи появляется даже 
три раза в день. В Швеции из селедки могут 
приготовить даже бифштекс. Не зря у местных 
жителей популярна пословица: «Рыба должна 
плавать в животе». 

ЧТО ПО ВКУСУ ШВЕДАМ
Вегетарианство в Швеции никогда не было 

популярно, потому что в суровом климате это 
неизбежно приводило к гибели. Из овощей 
поначалу была популярна репа, однако позд-
нее она уступила свое место картошке, кото-
рая появилась в Швеции в XVII веке. 

Традиционными шведскими блюдами с 
течением времени стали соленая свинина с 
пюре из репы, мясо овечки с капустой, курица, 
запеченная в глине. 

Что характерно для современной шведской 
кухни? Блюда шведской кухни сытны, содер-
жат много жиров и сахара. Если верить стати-
стике, то каждый швед за год съедает около 
47 килограммов сахара. Они добавляют сахар 
в любое блюдо, будь то паштет, фасоль или… 
маринованная сельдь. В Швеции производят 
даже специальную подслащенную кровяную 
колбасу, которую подают на стол с ягодным 
компотом. И к любимому шведами темному 
супу из фасоли с беконом добавляется сахар. 
Гармоничное сочетание соленого и сладкого – 
отличительная особенность шведской кухни. 

СПЕЦИАЛИСТЫ РЕКОМЕНДУЮТ
По статистике, за последние 25 лет число 

шведов, имеющих лишний вес, увеличилось 

вдвое. Десятая часть шведов весят намного 
больше, чем нужно. Шведские диетологи при-
знают, что переедание – это тотальное неже-
лание задумываться над тем, что потребности 
организма и здравый смысл полностью игно-
рируются. Испорченная фигура не самое ужас-
ное последствие лишнего веса. По признанию 
врачей, лишний вес создает большой риск для 
здоровья, так как может стать причиной мно-
гих заболеваний, поэтому специалисты насто-
ятельно советуют не допускать этого. 

ОБЪЯВЛЕНИЕ ВОЙНЫ ЛИШНИМ  
КИЛОГРАММАМ 

Для того чтобы самочувствие было прекрас-
ным, а фигура стройной, не обязательно голо-
дать и голодными глазами смотреть, как едят 
другие. Важно правильное, сбалансированное 
питание. 

Шведские диетологи разработали свою 
систему питания, которая, благодаря нормали-
зации обмена веществ, способствует похуде-
нию. Во время диеты они рекомендуют делать 
акцент на такие продукты, как гречка, молоко, 
картошка, овощи и фрукты, употребляя мень-
ше мяса, яиц и рыбы. Длительность диеты 
– одна неделя. По мнению шведских специ-
алистов, главное – собраться, ведь похудеть 
может каждый. 

Первый день
Завтрак: стакан молока, гречка, сваренная 

на воде. 
Обед: 100 г сыра, салат из помидоров, зеле-

ной паприки и лука, кружка теплого молока. 
Ужин: 3 картофелины, 200 г вареной свеклы 

с небольшим количеством сметаны, 1 кусо-
чек хлеба. 

Второй день
Завтрак: стакан молока, гречневая каша.
Обед: 250 г вареной рыбы, 2 картофелины, 

порция зеленого салата, заправленного расти-
тельным маслом. 

Ужин: 200 г салата из капусты и лука, сдо-
бренных растительным маслом, 1-2 яйца вкру-
тую, стакан молока. 

Третий день
Завтрак: стакан молока, 60 г сыра, неболь-

шой кусочек хлеба. 
Обед: 250 г жареной курицы, 100 г салата из 

любых свежих овощей, стакан яблочного сока. 
Ужин: 150 г картофельного пюре, 80 г сыра, 

небольшой кусочек хлеба, стакан молока. 
Четвертый день
Завтрак: стакан молока, 2 сухарика.
Обед: 100 г гречневой каши, небольшой 

кусочек вареного мяса, 150–200 г яблок или 
апельсинов. 

Ужин: 100 г риса, 150 г салата из помидоров 
и лука с растительным маслом, стакан молока. 

Пятый день
Завтрак: стакан питьевого йогурта, 1 

апельсин. 
Обед: 1 мясная котлета, 100 г вареного кар-

тофеля, чашечка чая. 
Ужин: 150 г апельсинов (в сезон – клубники), 

200 г любых фруктов, стакан яблочного сока. 
Шестой день
Завтрак: стакан молока, 200 г гречневой 

каши. 
Обед: 150 г вареного картофеля, 150 г варе-

ного мяса, 1 яблоко, 1 апельсин. 
Ужин: 100 г риса, 200 г салата из капусты, 

огурцов и зеленой паприки, заправленного 
растительным маслом. 

Седьмой день
Завтрак: стакан молока, 150 г рисовой каши. 
Обед: 200 г вареной или жареной рыбы, 

100 г вареного картофеля, 1 яблоко и 1 апель-
син, стакан апельсинового сока. 

Ужин: один маленький карбонад, салат из 
любых свежих овощей, кусочек хлеба из муки 
грубого помола, яблоко, стакан яблочного сока. 

В предложенное меню можно вносить 
небольшие изменения, например, вместо 
небольшого кусочка мяса или курицы можно 
съесть такое же количество мясных или рыб-
ных тефтелей. Шведские диетологи советуют 
придерживаться этой диеты не одну неделю, 
а более длительное время, так как эффект от 
нее не такой быстрый, но устойчивый. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Эти умные слова приписываются мудрому Соломону.  И 
каждый раз, когда что-то кому-то нужно приписать, то, кто 
знает, возможно, и не Соломон, а кто-то другой, столь же 
мудрый, высказался бы точно так же, когда пришлось бы 
характеризовать абсурдную ситуацию в контексте действий 
людей… Именно это ироничное выражение действительно 
к месту, чтобы его использовать снова: на прошлой неделе 
с требованием наказания по так называемому “уголовному 
делу Лембергса» выступил государственный обвинитель. 
Прокурор потребовал для истинного руководителя нашего 
города, основательно ограниченного в исполнении должност-
ных обязанностей, восемь лет тюремного заключения с кон-
фискацией имущества…  

И нет ничего нового под солнцем 
щему его пикетчику лично «сунул» в руку по пятёрке или по бутыл-
ке какого-нибудь крепкого напитка? Разве наш местный вождь 
каждому своему доверенному лицу или фанатке лично отремонти-
ровал текущий кран или увеличил необлагаемый минимум?   

Так что причины такого фанатичного «фанатства» совсем иные. 
И, безусловно, такого типа «диктаторские» или жаждущие вла-
сти лидеры умеют нащупать слабые места своей аудитории…  И 
тогда уже недалеко до фанатизма.  Самое главное, что удаётся 
найти какого-нибудь внешнего (желательно) врага, но если тако-
го под рукой нет, то “бить» по самым слабым местам всего обще-
ства. Далёкий южноамериканец нашёл империалистов всего мира, 
которые душат его страну.  Ушаков в столице у Даугавы довольно 
успешно использует национальную карту (смотрите, меня бьют 
потому, что я русский, а не потому, что троллейбусные миллио-
ны где-то разбазарены…). А чем на сей раз прикрывается власть 
Вентспилса? Да, действительно – чем? 

И здесь, наверное, может последовать хорошая новость: «постро-
енный» на миллионы городского маркетинга образ зажиточной сто-
лицы Западного берега трещит по всем швам. Поэтому это, навер-
ное, больше не будет аргументом.  Также “депутатские квоты» и 
«концы» в министерствах, которые обеспечивали стабильный, 
измеряемый миллионами, поток дополнительных денежных средств 
городу в устье Венты, видимо, канули в небытие.  И, смотрите, даже 
в самой фанатичной группе фанатов остаются самые фанатичные. 
Те, кого не убедят никакие рациональные аргументы. И те, кому всё 
равно, ведь за кого-то же надо голосовать… И как всегда в таких 
ситуациях – те, кому всё равно, в основном руководствуются про-
стым принципом: ну ладно, эти жулики и мошенники, это же всем 
известно. Но кто знает, какими будут те новые, поэтому буду голосо-
вать за тех самых. Ведь всё равно нет никакой разницы… 

И нет ничего нового под солнцем… Слова мудрого Соломона 
или какого-нибудь другого восточного мудреца можно было бы 
процитировать и в другой связи. Всегда в такой ситуации насту-
пает момент, когда фанатизм и безоговорочное подобострастие 
заканчиваются. Потому что приходят новые люди, появляются 
новые аргументы и новое видение происходящего.  Раньше или 
позже, но это определенно случается. И тогда не помогают даже 
многие миллионы, которые заработаны, опираясь на плечи толпы 
фанатов.  Вопрос только о критической массе.  На прошлых выбо-
рах в Вентспилсе критическая масса еще не была достигнута. Как 
будет сейчас? 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Машина на шампуре 
На улице Кулдигас машина «Ауди» вреза-
лась в дорожный барьер так виртуозно, что 
барьерный шест проткнул салон автомоби-
ля. К счастью, на сиденье рядом с водите-
лем никого не было. 

Ущерб возместят 
Некая вентспилчанка потребовала от госу-
дарства 3,1 млн евро в качестве компенса-
ции за противоправные действия стражей 
закона. Она получит 10 тысяч евро. 

Детей заманивают в автомобили 
Известно о четырех случаях, когда незна-
комые люди в школах предлагали детям 
конфеты и предлагали отвезти их домой на 
машине. Потенциальные злоумышленники 
разыскиваются. 

Юбилей лива
Восьмидесятый юбилей отпраздновал внук 
легендарного короля ливов Эрикс Капбергс. 

Состоялась конференция
В техникуме прошла международная 
конференция, посвященная актуаль-
ным вопросам в энергетической отрасли. 
Вентспилсский техникум организовал ее, 
выполняя обязательства в качестве пар-
тнера по проекту. В конференции приняли 
участие пять учреждений образования из 
Латвии и Литвы. 

Начался монтаж органа 
В большом зале Музыкальной сред-
ней школы и концертного зала «Латвия» 
начался монтаж органа. Его производят как 
немецкие, так и местные специалисты.

Установлено зеркало
По предложению жителей, на перекрестке 
улиц Целтниеку и Талсу установлено сфе-
рическое зеркало. Оно устойчиво к ультра-
фиолетовому излучению и ударам. 

Занимались  
вымогательством 
Для начала уголовного преследования 
передан процесс о вымогательстве в орга-
низованной группе. У двух мужчин вымога-
тели требовали 10 тысяч евро. 

Ищут девиз 
Самоуправление ждет от жителей предло-
жений относительно девиза предстоящего 
19-го Международного фестиваля цветоч-
ных ковров, который в этом году пройдет с 
1 по 4 августа. 

Презентация в Германии 
Центр туристической информации на 
состоявшейся в Германии международной 
выставке туризма «ITB Berlin-2019» пре-
зентовал на стенде Латвийского агентства 
инвестиций и развития туристические услу-
ги нашего города и края. 

Соревнования деревянных 
автомоделей 
Трое воспитанников кружка автомоделей 
Дома творчества попали в восьмерку луч-
ших в соревнованиях деревянных автомо-
делей в Талси. 

Ночной приют все еще  
востребован 
Так как зима была очень теплой, ночной 
приют не был открыт в течение полных 
суток. Однако спрос на ночлег не стал 
меньше. 

Установят жалюзи
Рассматривается возможность оснастить 
окна в здании поликлиники жалюзи, чтобы 
предотвратить нагревание помещений в 
жаркие летние дни. 

Лучший читатель
Учащийся 5-го класса Центральной 
начальной школы Робертс Дзелме побе-
дил в финале Вентспилсского региона в 
«Соревновании по громкому чтению» 
(«Skaļās lasīšanas sacensība»), который про-
шел в Парвентской библиотеке. 

Но это не факт, который отвечает словам мудро-
го Соломона. «И нет ничего нового в этом 
мире» … Именно так хочется сказать, оцени-
вая реакцию различных, скажем дипломатиче-
ски, слоёв общества на это событие.  Прежде 

всего сам обвиняемый с коллегами на общей скамье подсудимых, 
конечно, указали на то, что ничего не понимают – по поводу чего вся 
эта травля… Ясное дело, что во всём виноваты заговор соросистов 
всего мира, американские империалисты, местные  коллабораци-
онисты и иноземные интриганы, которые подкупают всех, везде и 
на самых высоких уровнях… Столь же предсказуем  и навечно бес-
смертный кружок фанатов Лембергса, который в послушных отстра-
нённому от должности мэру города и всем доступном интернете не 
перестаёт плакаться о «перемолотых системой», но во всех отно-
шениях невиновных обвиняемых…  

Фактически, эта предсказуемая реакция – тема для целой 
философской диссертации. Например, президент социалистов 
Венесуэлы довёл свою страну до такого уровня бедности, кото-
рый наши самые бедные люди даже в самом страшном сне пред-
ставить себе не могут, босс нашей столицы вовлечён к корруп-
ционные скандалы грандиозных масштабов, а наш собственный 
неформальный лидер, в свою очередь, не только вовлечён, но и 
обвиняется в самых разных должностных преступлениях.  И – вот 
оно как…  Определённый круг фанатов и поддерживающих лиц 
готовы выйти на улицы, чтобы защищать “несправедливо обвиняе-
мых» … Разве Мадуро в далёкой Венесуэле держит власть только 
на армейских штыках, у него достаточно много и достаточно воин-
ствующих сторонников.  Разве мэр Ушаков каждому поддерживаю-
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свидетельствует о стабильности в привлече-
нии долгосрочных партнеров и предостав-
лении услуг. Большой плюс заключается в 

За два месяца предприятие «Балтияс экспресис» 
перевезло в 1,5 раза больше, чем в прошлом году

том, что с весны прошлого года «Балтияс 
экспресис» добился прекращения положе-
ния монополиста со стороны «LDz Cargo», и 
теперь предприятие может самостоятельно 
выполнять операции по подаче вагонов на 

Вентспилсском железнодорожном узле: если 
в апреле еще к терминалам Вентспилсского 
порта было подано 22 состава с общим чис-
лом вагонов 1273, то в декабре было подано 
14 289 вагонов. 

В первые два месяца года грузооборот Вентспилсского порта остается позитивным по отношению к аналогичному периоду прошлого 
года – перевалено 4,348 млн тонны грузов. Продолжается значительный рост объема, который в данный момент достиг 40,7%, свиде-
тельствуют данные, опубликованные Управлением Вентспилсского свободного порта. 

Начало года очень оптимистично

С амый большой объем наблюда-
ется в сегменте наливных гру-
зов – в феврале перевалено 
1,163 млн тонны, причем нужно 
учитывать тот факт, что такой 

большой объем за месяц не отмечался уже с 
апреля 2017 года (1,188 млн тонны), и это зна-
чительно больше, чем месяцем ранее, когда 
было перевалено 0,721 млн тонны. Всего 
за два месяца перевалено 1,884 млн тонны 
наливных грузов, что совсем немногим мень-
ше, чем год назад. 

По сравнению с январем, в феврале 
уменьшился объем сыпучих грузов – 914 
тыс. тонн, что на 210 тыс. тонн меньше, чем 
месяцем ранее. Однако за два первых меся-
ца переваленные 2,04 млн тонны сыпучих 
грузов – это в 2,8 раза больше, чем за соот-
ветствующий период прошлого года, когда 
за два месяца было перевалено всего 734 
тыс. тонн. С 2017 годом, правда, не срав-
нить, когда в январе и феврале вместе 
в Вентспилсском порту было перевалено 
1,552 млн тонны. 

Немного уменьшился объем генеральных 
грузов – в феврале перевалено 200 тыс. 
тонн. В этом году в общем объем составил 
424 тыс. тонн, и это на 2,1% меньше, чем в 
прошлом году, однако в целом объем соот-
ветствует показателям последних трех лет. 

Всего в феврале объем переваленных 
грузов в терминалах Вентспилсского порта 

достиг 2,277 млн тонны и был на 41,2% боль-
ше, чем в феврале прошлого года. 

За прошедший месяц в Вентспилсском 
порту было обслужено 93 сухогруза и 43 
танкера. В этом году всего в порту обслуже-
но 278 судов. 

В прошлом году общий объем грузов, пере-

валенных в Вентспилсском порту, несколько 
превысил 20 млн тонн. Руководство порта 
надеется, что и в этом году удастся удержать 
прежний объем оборота. 

Среди крупных латвийских портов лиди-
рует Рижский, где в начале этого года пере-
валено 5,557 млн тонны (рост на 1,4%). 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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Для того чтобы улучшить ситуацию с усы-
новлением, министр планирует ввести новое 
пособие для усыновителей – на каждого усы-
новленного ребенка, который был на внесе-
мейном уходе. Планируемый размер посо-
бия — 107,50 евро в месяц на ребенка до 
шести лет и 129 евро в месяц на ребенка с 
7 до 18 лет.

 «НАДО ВКЛАДЫВАТЬ  
В ЧЕЛОВЕКА, А НЕ В БЕТОН»

В Латвии слишком много людей подвер-
жены риску бедности. Гарантированный уро-
вень прожиточного минимума сейчас состав-
ляет 53 евро, а при статусе нуждающейся 
семьи (лица) и малообеспеченного – 128 
евро. «Эти цифры не менялись с 2008 года, 
не считая того, что в 2018 году на пару евро 
был скорректирован гарантированный мини-
мальный доход. Эти суммы также не индек-
сируются», — отмечает министр.

«При этом муниципалитеты могут выде-
лять дополнительные доходы нуждающим-
ся. Они могут достигать даже 400 евро, но 
это зависит от муниципалитета», — говорит 
Петравича.

Петравича рассказывает, что Министерство 
благосостояния уже разработало план улуч-
шения минимального дохода на 2019-2021 
гг., чтобы уменьшить бедность и социальное 
неравенство. главная цель плана – повы-
сить минимальные пенсии, изменить рас-
четную базу – с 64 евро на 94 евро, а также 
увеличить минимум социальных пособий до 
94 евро.

«Моим приоритетом всегда был человек: 
деньги надо вкладывать в человека, а не 
в бетон. Министерство понимает, что это 

очень затратные процессы, а поскольку бюд-
жет этого года – технический, то в нем почти 
ни на какие новые приоритеты  средств 
нет. Поэтому этот план увеличения пенсий 
переносится на следующий год – 2020-й. 
Улучшение системы минимальных пособий 
– приоритет номер один в планах на следую-
щий год», — рассказывает она.

Петравича напоминает, что фискаль-
ное пространство ограниченное и все пар-
тии подписались за то, чтобы не нарушать 
его. «В этом году на изменение пенсионной 
системы потребовалось бы порядка 19,6 
млн. А в 2020 году потребуется немного 
больше», — говорит она.

Министр отмечает, что над бюджетом 2020 
года Сейм начнет работать в апреле. «Тогда 
и придется бороться за то, чтобы были повы-
шены хотя бы минимальные пенсии и мини-
мум соцпособий. И через год, когда мы как 
правительство выполним свою задачу, смо-
жем говорить с муниципалитетами о том, 
чтобы и они подняли гарантированный про-
житочный минимум и прожиточный минимум 
малообеспеченного лица».

Что делать пенсионерам сейчас, когда 
большинству не хватает на повседневные 
расходы?

«В этом году произойдет индексация пен-
сий. Она будет объемнее, так как будут 
индексироваться не только пенсии, но допла-
ты к пенсиям, составляющие 1,50 евро до 31 
декабря 1995 года за каждый год стажа, а с 
1996 по 2011 год – один евро. Раньше эти 
доплаты никогда не индексировались», — 
рассказывает министр благосостояния. Она 
обещает, что бóльшая индексация пенсий 
ждет и тех людей, которые проработали 45 
лет и больше – вместо нынешних 70% будет 
80%. Она добавляет, что, «конечно, было бы 

идеально, если мы могли применять к этим 
индексациям 100%, а не какую-то часть».

Петравича подчеркивает, что на все, что 
Минблаг меняет хотя бы на один евро, в 
итоге уходят миллионы.

Почему вопрос пенсий в Латвии по-преж-
нему один из самых болезненных? 

«Мне трудно комментировать, почему 
этого не произошло до сегодняшнего дня, 
а именно, доплаты не индексировались. В 
настоящее время система оценки пенсий 
OECD (Организации экономического разви-
тия и сотрудничества) дала оценку нашей 
пенсионной системы и указала на то, что 
она – долгосрочная, что в настоящее время  
достаточно, что выплачивать пенсии име-
ющимся пенсионерам и работающие нака-
пливают капитал для своих пенсий. Однако 
OECD также указала на то, что минималь-
ные пенсии очень низкие, их необходимо 
пересмотреть и повышать – и за это время в 
связи с этим ничего  не делалось».   

«МЫ НЕ МОЖЕМ ОБЕЩАТЬ, 
ЧТО УЖЕ В СЛЕДУЮЩЕМ ГОДУ 
БУДЕМ ХОРОШО ЖИТЬ»

По поводу общей ситуации в сфере благо-
состояния Петравича сказала, что еще много 
работы. «Наибольшие препятствия – всегда 
отталкиваемся от того, что нет финансиро-
вания или денежек столько, сколько есть. С 
так называемым техническим бюджетом не 
можем обещать быстрого улучшения усло-
вий жизни», — говорит Петравича.

По поводу предстоящей работы Петравича 
рассказала следующее: «Сначала хочу 
начать со своего «дома» — Министерства 
благосостояния и пересмотреть все бюджеты 
– как и на что мы тратим. Хочу посмотреть, 
где можем, а где не можем урезать средства. 

И так шаг за шагом идти вперед, ведь прио-
ритетов очень много: дети, одинокие пенси-
онеры старше 65 лет, которые подвержены 
риску бедности, неполные семьи, которые 
тоже в большей степени подвержены риску 
бедности. В общем, работы здесь предоста-
точно. Надо проходить по одной сфере и ста-
раться находить средства».

«Я должна добиться того, чтобы вся коа-
лиция, все партии поверили в то, что это дей-
ствительно неотложный вопрос, нам надо 
вкладывать в человека, и он не может долго 
ждать. Сколько пенсионер может ждать? Не 
надо вкладывать в бетон. Разумеется, есть 
вещи, которые нам нужны, но эти вопросы 
очень болезненные и острые, и государство 
должно их решать», — отметила министр 
благосостояния. 

Симона Шьядите
www.bnn.lv

Министр благосостояния Рамона Петравича: 
«Надо вкладывать в человека, а не в бетон»

Целитель АРТУРС ТИЛТИНЬШ  
21 марта, с 13:00 ведёт приём в Вентспилсе, на улице Ганибу, 26. 

Гостиница   «Dzintarjūra». 
Исцеление от биоэнергетических болезней, избавление от боли.  
Устранение зависимостей (алкоголизм, курение, азартные игры). 

Нейтрализация воздействия негативной энергетики 
(проклятие, сглаз, венец безбрачия). 
Возможна помощь по фотографии.  

Запись по телефону: 22460309

Песни о счастье могут быть очень разными: о счастье, которого нет, о счастье, по кото-
рому тоскуют, о пути к счастью… Есть жизни, как песни о счастье – во всех возможных 
версиях, нюансах, тональностях и модуляциях, со взлетами, падениями и снова взле-
тами. Юбилейный год одной из таких жизней в минувшее воскресенье праздновали в 
Замке Ливонского ордена, а юбиляром была Илга Бунтика. 

Песня о счастье

«Восемьдесят лет! Илге! 
Этого же не может быть!» 
– воскликнули многие из 
тех, кто получил пригла-
сительный на празднич-

ное мероприятие. Считается банальным ска-
зать юбиляру почтенного возраста, что ему 
никак не дашь его лет. Однако, когда именно 
это сказал хорошо известный в Латвии дири-
жер Иварс Цинкусс, это совершенно не про-
звучало банально – каждый сидевший в зале 
согласился: «Эти цифры, Илга, ничего не зна-
чат, к тебе они не имеют отношения!» 

Десятки, даже сотни вентспилчан знают 
Илгу Бунтику как увлеченного, излучающего 
позитивный фанатизм хорового дирижера, 
но еще больше тех, кто помнит ее как свою 
учительницу пения, самую любимую и самую 
лучшую, которая научила любить песню и 
музыку на всю жизнь. Это бывшие учени-
ки Вентспилсской 1-й средней школы (ныне 
гимназии) – мальчики и девочки, которые под 
руководством Илги пели в хорах и ансам-
блях различного калибра. Первый Праздник 
песни, первые путешествия с концертами и 
конкурсы, первые победы в самых справед-
ливых войнах – песенных войнах... разве это 
не чудесная увертюра к песне о счастье.

Жизнь непредсказуема; иногда обласка-
ет лучами восхищения, иногда поставит 
подножку и ударит так больно, что кажет-
ся, уже не подняться. Но, оказывается, под-

няться можно, если держаться за песню. То 
же самое касается счастья. Потому что о 
счастье можно петь даже тогда, когда сча-
стья нет. Илга Бунтика держалась и под-
нималась. Хоры, хоры, хоры, уроки, репе-
тиции, концерты, смотры, Праздники песни 
– бесконечный круговорот, орбита, посреди 
которой вместо Солнца – Песня. Или вме-
сте – Солнце и Песня, – и одно, и другое, 
приносит свет, придает сил, дарит тепло и 
надежду, несмотря на то, что вечером исче-
зает, а утром возвращается, словно этакий 
вечный двигатель. 

«Мне очень нравилось работать с деть-
ми, колоссально наблюдать, как они влю-
бляются в песню и проносят эту любовь 
через всю жизнь, но мне нравится рабо-
тать и с пожилыми людьми. Им пение, хор, 
возможность выступать возвращают то, 
что унесли с собою годы», – говорит учи-
тельница и дирижер. Возможно, кому-то 
сегодня трудно понять, как Илга Бунтика 
в советские годы могла руководить хором 
ветеранов войны и труда, в девяностые 
годы – хором политически репрессирован-
ных «Ziemeļzvaigzne», сейчас – хором жен-
щин-сениоров «Славяне». Кому-то трудно 
понять, но не Илге, для нее песня превыше 
всего. В том числе, и материальной стороны 
жизни, как бы трудно не было в это поверить. 
Сколько имеется дирижеров, которые года-
ми руководят хором без единой копейки или 

сантима в качестве вознаграждения?! Илга 
делала это, и могла бы продолжать. 

Одними хорами она руководила, в других 
пела сама. Поэтому так тронуло ее поздрав-
ление хора «Kaiva», ведь «долгие годы вме-
сте пели», и в юбилей звучала полюбившая-
ся песня из мюзикла «Сестра Керри» в оду-
хотворенном исполнении хора под руковод-
ством дирижера Гинты Русе. Все поздрав-
ления прекрасны, все выражены в песне, 
музыке и не многих, но искренних словах. 
На самом деле один-единственный кон-

церт под девизом: «Посвящается матери». 
Посвящение особенно символично, потому 
что рядом с юбиляром дочь Илва, внучки 
Кетия и Эридана, правнучка Оливия Кейта. 
И это тоже песня о счастье. 

Дирижер, певица, спортсменка, бабушка 
и просто красавица – это крылатое выра-
жение, пусть несколько перефразирован-
ное, запомнят современники Илги Бунтики. 
Юбилей прекрасен, но скоротечен. Даже 
самые яркие розы увядают, а жизнь продол-
жается. Как и песня о счастье. 



Песня 
дирижёра 
о счастье

Фанаты требуют 
в Вентспилсе 
чистый футбол

В Вентспилсе растёт 
число квартирных 
краж
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Собранная  
в течение всей жизни 
коллекция – будущим 
поколениям
Первый опыт контак-
та с пчёлами Майго-
нис Эмарс получил в 
трехлетнем возрасте 
в Зурас, когда дед 
Андрейс после работы 
на пасеке решился 
вытащить жужжащих 
насекомых из своей бо-
роды.  Он утверждал, что 
хорошему человеку они 
не опасны и в качестве 
доказательства даже 
взял одно крылатое насекомое с полосатым брюш-
ком себе в рот.  Через мгновенье пчела вылетела 
целёхонька через открытый рот деда. К счастью, 
тогда у малыша хватило ума не повторять трюк 
деда или даже превзойти его в этом… 

М ноголетний 
опыт, скорее 
всего, сей-
час позволил 
бы Майгонису 

продемонстрировать ещё 
что-нибудь более экстре-
мальное, но несколько лет 
назад он твёрдо решил: 
прервать активное занятие 
пчеловодством, а собран-
ное в течение всей жизни – 
почти весь свой инвентарь 
и инструменты, среди кото-
рых есть и изобретенные и 
изготовленные им самим, 
а также раритеты старины 
и современные экспонаты, 
передать в Вентспилсский 
музей. Пожертвовав, так ска-
зать, будущему – пусть на 
них смотрят и знакомятся с 
ними, пусть слышат о них и 
удивляются молодые, может 
быть, кто-нибудь решит 
учиться этому древнему 
ремеслу и работать по этой 
профессии – профессии пче-
ловода. Потому что настоя-

щий мёд и настоящий пче-
ловод- это вечные ценности.  

В свою очередь опыт-
ным коллегам при посе-
щении музея будет что 
вспомнить и сравнить, счи-
тает Майгонис. И добав-
ляет, что для этого при-
дётся ещё немного подо-
ждать – в Приморском 
музее под открытым небом 
запланированы масштаб-
ные строительные работы 
и работы по реконструкции, 
после которых для коллек-
ции Эмарса будет найде-
но достойное место, часть 
ульев можно будет увидеть 
в натуре и в действии.  

ОТ ПЧЁЛ УЙТИ 
НЕВОЗМОЖНО 

Показательные демон-
страции деда в доме 
“Вилкасти» в посёлке Зурас 
остались в памяти мальчи-
ка на всю жизнь и позднее 

П одснежники со своими белыми колокольчика-
ми первыми сообщают о приближении весны, и 
может именно поэтому для вентспилчан в тече-
ние нескольких лет становится всё ближе эта тра-
диция, зачинателем которой было предприятие 

садового искусства ООО “Galantus”. К тому же результат толо-
ки по посадке подснежников приносит радость не только нам 
самим, вентспилчанам, но и гостям города. Наверное, нельзя 
найти ещё один такой город в Латвии, в парках и садах которо-
го весной так чудесно расцветали бы подснежники.  

Первая толока по посадке подснежников в нашем городе 
состоялась в 2014 году и стала популярной среди венстпилчан. 
Это символичная встреча весны, которая оповещает, что длин-
ная зима уже позади и скоро, совсем скоро лето порадует нас. 

Как и в прошлом году, и этой весной вентспилчане соберут-
ся на Мельничной площади, взяв с собой не только членов 
своих семей. Оказывается, с каждым годом всё больше жите-
лей нашего города приглашают принять участие в толоке по 
посадке подснежников и своих родственников или друзей из 
дальних и близлежащих районов. Чудесная традиция, осо-
бенно, если вы взяли с собой собственноручно выращенные 
подснежники.  Если таких нет, не волнуйтесь, потому что весь 
необходимое для толоки инвентарь и посадочный материал 
будет обеспечен на месте во время толоки.  

В первые два года вентспилчане усердно сажали сажен-
цы подснежников в саду Ренькя, который в течение двух лет 
пополнился почти 2000 саженцев подснежников. Два года 
назад сотни жителей Вентспилса участвовали в уникальной 

Министр благосостояния 
Рамона Петравича:  
«Надо вкладывать  
в человека, а не в бетон»

Предприятие АО «Балтияс экспресис», входящее в обще-
ство «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» 
(БАТЛ), многообещающе продолжает более чем успешно 
начавшийся 2019 год. По прошествии рекордно продук-
тивного января в феврале удалось еще немного увели-
чить объем грузов, перевезенных по железной дороге 
в направлении Вентспилсского порта, а общий годовой 
грузооборот достиг уже 1,55 млн тонны. За два месяца 
удалось перевезти более 1/5 части от общего объема 
прошлого года – 8,05 млн тонны. 

За два месяца 
предприятие «Балтияс 
экспресис» перевезло 
в 1,5 раза больше,  
чем в прошлом году

Весна в этом году приходит медленно и неспешно – иногда кажется, что зима уже с нами попро-
щалась, но вот снова метёт метель, и столбик термометра опускается ниже нуля. И всё же – 
весна приближается. Возвращаются перелётные птицы, течёт кленовый сок, а на клумбах уже 
пробиваются подснежники. Это время, когда всё больше вентспилчан собираются вместе на 
особое мероприятие – на толоку по посадке подснежников.  В этом году она пройдёт 17 марта. 

П рошлый год 
«Балтияс экспре-
сис» завершило 
с новым рекор-
дом в грузовых 

перевозках – 8,05 млн тонны, 
к тому же, благодаря целена-
правленной работе в усло-
виях напряженной конкурен-
ции в сфере грузоперевозок, 
за год грузооборот удалось 
увеличить почти на миллион 
тонн: 2017 год предприятие 
завершило с рекордным на 
тот момент объемом – 7,12 
млн тонны. Этот год начался 
еще более плодотворно. Уже 
январский объем перевезен-
ных грузов достиг 771,5 тыс. 
тонны, что, по сравнению 
с январем прошлого года, 
является ростом на 64% (в 
прошлом году было 470 тыс. 
тонн). Несмотря на то что 
февраль – короткий месяц, 
в котором всего 28 дней, 
объем перевозок железно-
дорожных грузов в направ-
лении Вентспилсского порта 
еще больше – 779 тыс. тонн 
по сравнению с 530 тыс. тонн 
в прошлом году. 

Общий оборот достиг уже 
1,55 млн тонны, что в полто-
ра раза больше, чем в пер-
вые два месяца прошлого 
года. В прежние годы при-
ходилось работать несколь-

ко месяцев, чтобы прибли-
зиться к подобному оборо-
ту. Правда, исключением 
стал 2017 год, когда в нача-
ле года из-за больших моро-
зов возник так называемый 
бум каменного угля, и лат-
вийские порты были полны 
этого груза. Тогда «Балтияс 
экспресис» в первые три 
месяца года ежемесяч-
но перевозило более 1 млн 
тонн, но потом произошло 
стремительное падение. 

Начиная с 2010 года, 
самым скромным в отноше-
нии объема был 2014 год, 
когда годовой баланс соста-
вил лишь 2,04 млн тонны. 
Однако впоследствии уда-
лось подняться вверх и 
получить все большее вли-
яние в узкой сфере пере-
возок по железной доро-
ге, для которой характер-
на острая конкуренция: 6,11 
млн тонны в 2015 году, 4,66 
млн тонны в 2016 году, а 
в течение последних двух 
лет – уже упоминавшиеся 
7,12 млн и 8,05 млн тонны. 
Проанализировав диаграм-
му объема грузов за более 
продолжительный срок, мы 
видим, что она становится 
все более равномерной, что 

Посадка подснежников – весенняя радость вентспилчан 

акции установления рекорда Гиннесса – в посадке подснеж-
ников на лугу Сарканмуйжас. В честь столетия Латвии 1293 
вентспилчанина в течение шести минут и 28,44 секунд выса-
дили 7756 кустиков луковичных цветочных растений. В про-
шлом году подснежники сажали на Мельничной площади. 
Пришло время толоки и в этом году! 

Болезненные вопросы Латвии и частые обещания 
найти дополнительное финансирование пенсионе-
рам преобладали в государственной политике долгие 
годы. Тяжелые темы о детдомах и обеспечение семей 
детей-инвалидов не становятся значительно легче. 
Почему социальное неравенство в Латвии словно 
«незаживающая рана»? Об этих вопросах, о нехват-
ке высококвалифицированных кадров и о том, что 
делать, «если у Латвии денег столько, сколько есть», 
порталу рассказала новый министр благосостояния 
Рамона Петравича.

О дин из приори-
тетов нового 
министра бла-
госостояния 
– стимулиро-

вать усыновление в Латвии, 
а также заботиться о том, 
чтобы детдома по возмож-
ности были приближены к 
семейной обстановке. Как 
рассказывает Петравича, в 
Латвии уже образовалась 
очередь из усыновителей, 
и проблема в том, что почти 
все хотят детей от трех до 
пяти лет и в основном дево-
чек. «Труднее всего обстоят 
дела с детьми-инвалидами 
– их усыновляют реже», — 
говорит министр.

Одной из причин того, что 
так много детей-инвалидов 
ждут в очереди на усынов-
ление, по словам министра, 
являются низкие пособия. 
«Родители не могут отка-
заться от работы, ведь этим 
детям нужно круглосуточ-
ное присутствие. Однако 
если ребенок помещает-
ся в детский дом, то рас-
ходы государства на уход 
за ребенком в центре соци-
ального ухода составляют 
порядка 800 евро в месяц», 
— отмечает министр.

Если ребенок с тяжелой 
степенью инвалидности, то 
семья получает доплату в 

размере 106,72 евро к госу-
дарственному семейному 
пособию, а также пособие 
по особому уходу — 213,43 
евро в месяц.

Министр рассказывает, 
что на приоритеты сферы 
благосостояния в этом 
году выделено лишь 8,6 
млн евро, и 2,7 млн евро 
она направит на повыше-
ние пособий по уходу за 
детьми-инвалидами. Таким 
образом, пособие в этом 
году может составлять 313 
евро вместо 213 евро.

По данным министер-
ства, усыновители требу-
ются 621 ребенку, из кото-
рых 405 старше деся-
ти лет, а 106 получили 
инвалидность.

О том, что делать, чтобы 
эти дети попадали в семьи, 
Петравича сказала следу-
ющее: «Сейчас мы рабо-
таем над пилотным проек-
том с квартирами, в кото-
рых смогут жить новые 
родители с этими детьми. 
Квартиры будут оборудова-
ны всем необходимым для 
детей-инвалидов. И если 
им не будет найдена семья, 
то они смогут оставаться 
жить там. Но это все еще на 
стадии пилотного проекта».
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